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KALENDÁŘ AKCÍ
2. dubna / 9 h. – Městská knihovna
Hrátky s batolátky – setkání pro děti od 0 do 5 let a jejich 
rodiče. Cvičení s padákem, básničky a další aktivity na téma 
jaro a Velikonoce, ukážeme si knihy na toto téma i knižní 
novinky. Kočárky a odrážedla si můžete zanechat v průjezdu 
knihovny, který bude po dobu setkání uzamčen. K dispozici 
nočník i přebalovací pult. / www.knihovnanm.cz

11. dubna / 8–11, 14–18 h. – MŠ Rašínova
Den otevřených dveří – info na www.msrasinova.cz

9. dubna / 18 h. – Městská knihovna / www.knihovnanm.cz
Celostní muziko-terapeutická relaxace
Odpočinek a načerpání nových sil s Petrem Kopejskou.

11. dubna / 18 h. – Městská knihovna 
Arcivévodství dolnorakouské – půvabná země kolem Vídně
Felix Austria / Šťastné Rakousko – nový cyklus historických 
reportáží MUDr. Petra Minaříka z jednotlivých zemí
habsburské monarchie. V prvním díle sleduje autor nejen 
habsburskou, ale také obecně českou stopu v Rakousích
pod Enží. Vstupné dobrovolné. / www.knihovnanm.cz

12. dubna / 16.30–18 h. – Mateřské centrum Na zámečku
Zdravý zoubek
Přednáška MUDr. et MDDr. Jany Bednářové na témata
spojená s onemocněním dutiny ústní a probereme pro-
řezávání zoubků. Ukážeme si správnou techniku čistění
zubů a jednoduché principy prevence u dětí i dospělých.
Pořádá MC Na zámečku / www.mcnazamecku.cz

13. dubna / 9 h. – Městská knihovna / www.knihovnanm.cz
Pohádková hodinka – sobotní čtení v rámci projektu 
Bookstart „S knížkou do života“. Společně si také zacvičíme
a třeba i něco vyrobíme. Akce pro děti od 4 do 8 let
v doprovodu rodičů, starších sourozenců nebo prarodičů.

13.–14. 4. – ZŠ Malecí, tělocvičny na ZŠ Malecí
Soustředění s „přespávačkou“
Zaměření na „všesport“ a míčové hry, minivolejbal, fyzio.
Určeno pro děti 4.–6. tříd, pro úplné nováčky i aktivní hráče.
Pořádá Volejbalové centrum nad Metují / www.volejbal-nm.cz

13. dubna / 14 h. – Městské muzeum
Dušan Vrchoslav – vzpomínkové setkání u příležitosti
100. výročí narození. Promluví Miloslav Vondřejc, hudebně 
doprovodí žáci ZUŠ B. Smetany. / www.muzeum-nmnm.cz

16. dubna / 18 h. – Městská knihovna
Cesta ke zdraví těla i duše
Radka Machová vás seznámí s cestou k uzdravení těla
a duše skrze učení Bruna Gröninga a předá informace o jeho 
životě a díle, i o vzniku kruhu přátel. Vstupné dobrovolné.
Pořádá Kruh pro přirozenou pomoc v životě, z. s.

17. dubna / 17.30–19 h. – Mateřské centrum Na zámečku
,,Ani za zavřenými dveřmi na to nejsi sám“ –
Společně proti domácímu násilí
Přednáška kvalifi kovaného pracovníka Intervenčního centra
Oblastní charity Hradec Králové.
Pořádá MC Na zámečku / www.mcnazamecku.cz

17. dubna / 19 h. – Kino 70 / www.mestskyklub.cz
Naši furianti – divadelní představení hry L. Stroupežnického
v podání NODIVSE (Novoměstské divadelní sebranky).

18. dubna / 9 h. – Městská knihovna / www.knihovnanm.cz
Dopolední setkání – o literatuře, knižních novinkách,
enneagramu, plné zajímavostí a vůně kávy. Vstup zdarma.

19. dubna / 17.30–19 h. – Mateřské centrum Na zámečku
Jak vést dítě ke zdravé sexualitě?
Přednáška Anny Kramářové, DiS. Se zakladatelkou společ-
nosti JakNaTo a lektorkou otevřeme témata: ,,Kdy začít
o sexu a intimitě s dětmi mluvit? Jak a kdy dětem odpovídat?
Fáze psychosexuálního vývoje.
Pořádá MC Na zámečku / www.mcnazamecku.cz

20. dubna – zámek rodiny Bartoň-Dobenín
Zámecké hodiny
Tematické prohlídky 1. patra zámku s návštěvou věžních
hodin s hodinářem Ing. Karlem Nývltem. Prohlídky
začínají v 10, ve 12 a ve 13 hodin. / www.zameknm.cz

20. dubna / 10 h. – Kino 70
Transformers show – realističtí roboti Transformers jedou
do Nového Města nad Metují! Hrdinové jako z fi lmového
plátna doslova ožívají na pódiu! Setkání s nimi bude
pro děti opravdovým zážitkem.
Pořádá Impérium Zábavy / www.imperium-zabavy.cz

24. dubna / 17.30–19 h. – Mateřské centrum Na zámečku
Zrakové vady – přednáška ortooptistky paní Venclové
o vývoji zraku u dětí a očních vadách. Zaměříme se na pre-
venci a včasnou diagnózu očních vad dětí.
Pořádá MC Na zámečku / www.mcnazamecku.cz

25. dubna / 18 h. – Městská knihovna
Kde jsem všude byl III: Izrael
Třetí přednáška ze série cestovatelských besed dr. P. Čecha.
Vstupné dobrovolné. / www.knihovnanm.cz

26.–28. 4. – zámek rodiny Bartoň-Dobenín
NovoEXPO + inovace 2024
Veletrh inovativních technologií. Propojení člověka s techno-
logiemi; vědy a výzkumu s moudrostí přírody; inovace
a pokroku s ekologií a udržitelností.
Pořádá DoDna Party / https://dodna-party.cz/

26.–27. dubna – Mateřské centrum Na zámečku
Čarodějný slet Na zámečku – ,,Přespávačka Na zámečku“ 
Děti budou moci prožít noc v MC plnou zábavných her,
kreativního tvoření a večerní procházky za strašidly.
Pořádá MC Na zámečku / www.mcnazamecku.cz

27. dubna / 9.30 h. – Městská knihovna
Dopolední deskovky – Na dětském oddělení si společně
ukážeme herní novinky. Můžete si přinést i vlastní hru,
kterou byste si chtěli zahrát. / www.knihovnanm.cz

27. dubna / 10–17 h. – MC Na zámečku
Brány města dokořán – tradiční akce na Husově náměstí
pořádaná ve spolupráci s novoměstskými spolky a se školami.
Výstava auto-moto veteránů, doprovodný program.
Pořádá Městský klub / www.mestskyklub.cz

30. dubna / 17 h. – Krčín
Pálení čarodějnic – Sbor dobrovolných hasičů Krčín zve
na každoroční akci. Nabídneme klobásy z udírny, hot-dogy,
čepované pivo a limo a další. Pro děti zábavné soutěže
za odměny – a vyhlášení tří nejhezčích kostýmů.

30. dubna / 18 h. – Městská knihovna
Palestinsko-izraelský konfl ikt – přednáška hebraistky
a kulturoložky Mgr. Terezie Dubinové, Ph.D., absolventky
kurzu moderní hebrejštiny na Hebrejské univerzitě
v Jeruzalémě. Vstupné dobrovolné.

Pořádá Česká křesťanská akademie s Městskou knihovnou.



duben 2024 1

Milí Novoměšťané,

je to hřejivý pocit, když po týdnech různých nátlaků, ať veřejných 
či skrytých, přijdou chvíle, kdy si zase člověk potvrdí, že TO má 
cenu. Takové okamžiky bývají obvykle spojené s dětmi. Děti totiž, 
na rozdíl od nás, dospěláků, nejsou zatíženy obavami z budouc-
nosti a už vůbec ne vztahy z minulosti. Žijí prostě teď a tady – 
a radují se z toho!
 Přesně v polovině měsíce března jsem měl příležitost radovat 
se hned ze dvou akcí s dětmi. První setkání proběhlo v ZŠ Malecí, 
kde pro žáky čtvrtých tříd připravila Česká spořitelna, a. s., (dále 
ČS) hodinu fi nančního vzdělávání z programu „Abeceda peněz“.
 Využití tohoto programu jsem dohodl s vedením ČS v rámci de-
bat o ukončení provozu jejich pobočky v našem městě. Zvrátit 
toto jejich rozhodnutí možné nebylo. Bankovní domy nevkláda-
jí do svého konání žádné pocity, rozhodují se přísně na základě 
dat. Ta vyhodnotili již v půlce roku 2023 tak, že provoz pobočky 
u nás je pro ně neefektivní. Požádal jsem proto banku alespoň 
o poskytnutí maximální podpory Novoměšťanům s převodem je-
jich účtů na nejbližší provozovny v okolí.
 Něco se ale nakonec přece jenom podařilo. Za prvé realizovat 
projekt „Abeceda peněz“, a to nejen pro ZŠ Malecí, ale pro všechny 
naše základní školy, pro průmyslovku a seniory. Dále jsem rád za 
příspěvek na činnost Novoměstské fi lharmonie (dále NoFi). Není 
to velké číslo, ale věřím, že NoFi těch pár desítek tisíc pomůže 
třeba s výdaji spojenými s organizací festivalu Smetanovské sny.
 Ale zpět do třídy v ZŠ Malecí. Paní Andrea, lektorka z banky, 
byla výborná. Děti si získala od první minuty. Okamžitě je vtáh-
la „do hry“. Musím se přiznat, že žáci mne mile překvapili svými 
znalostmi. Nejen, že uměli vyjmenovat všechny naše platné min-
ce a bankovky, ale znají i řadu standardních bankovních produk-
tů. Mají dokonce představu o plánování příjmů a výdajů. Někte-
ří mají jasno také v tom, jak velká je to hromádka pětitisícovek, 
aby z nich byl milion. Také jsem zjistil, že ve fi nanční obezřet-
nosti jsou jim často vzorem prarodiče, a to v tom, jak s rozvahou 
utrácejí svoje disponibilní prostředky. Na úvodní hodinu s paní 
Andreou naváže další, s využitím moderních technologií. Děti si 
budou moci virtuálně prohlédnout centrálu ČS. Brzy bylo jasné, 
že z celé banky se děti nejvíce těší na prohlídku sejfu. Prostě chtě-
jí vidět těch bankovek co nejvíce . . .
 Druhé setkání proběhlo v rámci slavnostního večera, na kterém 
byli vyhodnoceni nejlepší sportovci a trenéři NMnM. Vedle již zku-
šených borců byly oceněny také desítky talentovaných dětí. Dětí se 
zářícíma očima, s obrovskou energií, která byla cítit v celém sále 
Kina 70. Nejen dětem, ale všem oceněným ještě jednou gratuluji!
 Celým večerem nás „jako po másle“ opět provedl pan Aleš Žďár-
ský. Ten k nám také pozval hlavního hosta, pana Marka „Máru“ 
Holečka, jednoho z nejúspěšnějších horolezců současnosti. Má-
rův humor (to oslovení si mohu dovolit, neb jsme si v průběhu 
večera potykali) a jeho „lehkost bytí“ byly nakažlivé a skvěle 
oživily předávání cen. Márova následná video-projekce o zdolává-
ní vrcholů v údolí Hunku v Himálaji byla dechberoucí. Mimo hu-
moru byla plná i hlubokých myšlenek o smyslu jeho / našeho sna-
žení se a o pokoře ke všemu kolem nás.

Přeji úspěšný vstup do krásného jarního času.

 Aleš Vrátný, místostarosta

Vážení spoluobčané,

protože je u nás duben čistě jarním měsícem a příroda se už na-
plno probudila ze zimního spánku, rád bych se dnes v mém pravi-
delném příspěvku zaměřil na veřejná prostranství v Novém Městě 
nad Metují. Hlavně pak na parky. Tyto venkovní prostory dotváří 
okolí komunikací a budov. Podle toho, jak se je autorům povede 
architektonicky pojmout, se potom odrazí na návštěvníkově cel-
kovém vnímání daného místa. Platí to stejně u ulice v centru měs-
ta, parku nebo např. u prostoru před kinem. Když někdo řekne 
o nějakém městě, že „je tam hezky“, jistě k tomu z velké části 
přispěl právě i kvalitně zpracovaný veřejný prostor. Já také říká-
vám, že je u nás hezky a jsem přesvědčen, že až se podaří při-
pravované projekty postupně zrealizovat, bude to ještě výrazně 
lepší. V minulých letech město pořídilo několik studií veřejných 
prostranství, z nichž jsme uchopili tři. V pracovní skupině tak po 
úpravách a aktualizacích vzniklo nejprve zadání pro architekty, 
kteří vytvořili projektovou dokumentaci na park Jiráskovy sady, 
urnový háj u smuteční síně a centrální park plánované čtvrti 
v bývalých kasárnách. V současné době je dokumentace téměř 
hotová a budeme žádat nebo už čekáme na stavební povolení. Ná-
klady na realizaci jsou opravdu značné, ale vzhledem k tomu, že 
s velkou pravděpodobností budeme moci využít dotace u všech 
tří akcí ve výši 85 % uznatelných nákladů, věřím, že se realizace 
během určených následujících let postupně zvládnout dají.

Na podzim loňského roku proběhla představení jednotlivých pro-
jektů veřejnosti. Sešlo se pokaždé několik desítek občanů, kteří 
po představení přispěli notnou dávkou k bohaté a věcné disku-
zi. Dle mého názoru je však škoda, že drtivou převahu měli vždy 
jen obyvatelé bydlící v blízkém okolí, kterých se to přímo dotýká. 
Potvrdilo se, že komunikace s občany v těchto případech je vel-
mi důležitá. Na tyto nemalé investice nahlížím z pohledu, že tak 
budou vytvořeny moderní veřejné prostory pro zpříjemnění vol-
ných chvil, a to nejen našich občanů, na několik desítek let. Pro-
to budou vynaložené prostředky jistě správnou investicí. Začít 
chceme už letos a každý následující rok pokračovat dalším. V pří-
pravách je nejdále park Jiráskovy sady u sokolovny, proto by měl 
být prvním na řadě. Nejradikálnějším zásahem bude zrušení 
starého tenisového kurtu. Tenisový klub již tento nejstarší kurt 
nevyužíval a minulý rok ho po fi nanční analýze ani nezprovoznil. 
Mě osobně jako tenistu přitom jímá jistá dávka nostalgie, pro-
tože jsem se právě i zde jako kluk učil tenis hrát. Na jeho mís-
tě vznikne velkorysý nástup do nového parku. Povedený projekt 
zahrnuje kácení stávajících dožilých dřevin s následnou novou 
výsadbou. Vyrůst zde má zázemí se sociálním zařízením a např. 
i malou knihovnou. Dále se počítá s novým mobiliářem a herními 
i sportovními prvky. Další důstojný veřejný prostor by měl v bu-
doucnu vzniknout u smuteční síně. Jedná se nejen o nový urno-
vý háj, ale i o rozšíření přilehlého parkoviště. Projekt zahrnuje 
i přesunutí některých urnových hrobů, což je velice citlivé téma. 
Na představení jsme proto pozvali všechny občany, kterých se 
to týká, a řádně to s nimi projednali. Každý park musí mít samo-
zřejmě svá návštěvnická pravidla, která by měly hlídat bezpeč-
nostní kamery. Nejnákladnější centrální park v bývalých kasár-
nách musím nechat z důvodu nedostatku prostoru na jindy.

Milan Slavík, starosta

SLOVO MÍSTOSTAROSTY

Práce pro děti,
to je radost

SLOVO STAROSTY

Plánované úpravy
veřejných prostranství



 Nyní začínají stavební práce na sanaci zdiva základní umělecké 
školy (dále ZUŠ), odtěžuje se materiál a probíhá příprava na sa-
motnou sanaci sklepního zdiva. Zatímco budou náchodští archeo-
logové dokumentovat základy Krajské brány, bude stavební fi rma 
pracovat na levostranném chodníku ve směru na Husovo náměstí 
a zároveň budou pokračovat práce na sanaci ZUŠ.
 Díky fungující spolupráci stavební fi rmy i archeologů se proza-
tím počítá s dodržením původního termínu dokončení rekonstruk-
ce. Vše ale bude záležet na tom, jak dlouho budou práce na doku-
mentaci základů Krajské brány probíhat. Informace o aktuálních 
omezeních, která se týkají rekonstrukce, najdete na webových 
stránkách města a na sociálních sítích.

Děkujeme všem za trpělivost! Dita Francová

2 Novoměstský zpravodaj

ZPRÁVY Z RADNICE

Ukliďme Česko 2024
Vážení občané – milovníci přírody, už se stalo tradicí, že naše měs-
to se každoročně připojuje k celorepublikové akci Ukliďme Česko.
Letos se jarní úklid uskuteční v sobotu 6. dubna od 9 do 12 hodin. 
Sraz dobrovolníků je před sokolovnou.
 Přijďte nás podpořit a pojďte s námi společně uklidit naše krás-
né město! Věra Prokýšková

Představení investičních akcí města
V posledním březnovém týdnu se konalo setkání zastupitelů s ve-
dením města, které mělo na programu představení plánovaných 
investičních akcí města. Mezi představovanými projekty byl napří-
klad park v areálu bývalých kasáren, hovořilo se také o dalších 
připravovaných investičních akcích, jakými jsou Dům zdraví nebo 
revitalizace parku Jiráskovy sady a okolí smuteční obřadní síně.

Každý z těchto investičních projektů představuje příležitost, jak 
tyto mnohdy nevyužívané prostory proměnit. Nové zelené parky 
a upravené prostory tak nejen obohatí vizuální stránku města, 
ale bude je také možné využít k setkávání, pro různé společenské 
a volnočasové aktivity nebo jen tak k relaxaci. Detailněji se pak 
některým z představovaných projektů podíváme „pod pokličku“ 
v dalších vydáních Novoměstského zpravodaje.
 Dita Francová

Rekonstrukce ulice U Zázvorky
Od začátku března můžete v ulici U Zázvorky vidět stavební stroje 
a pracovníky stavební fi rmy ŠPELDA, s. r. o., Říkov – Česká Skalice. 
Přinášíme „zprávy z terénu“.
 Rekonstrukce v prvním týdnu začala odtěžováním vrstev původ-
ní vozovky do potřebné hloubky, kde bude uložena antivibrační 
rohož a umístěny nové konstrukční vrstvy vozovky. Oproti očeká-
vání byly základy Krajské brány odkryty už v hloubce cca 20 cm, z 
toho důvodu proběhla i mimořádná schůzka se zástupci Národ-
ního památkového ústavu. Základy brány je nyní potřeba zdoku-
mentovat a zaměřit, aby mohl být před jejich rozebráním vytvořen 
3D model. Zároveň byla od základů této Krajské brány směrem 
na Husovo náměstí odkryta původní štětová cesta, která bude po 
zdokumentování odstraněna.
 Současně s prací památkářů probíhaly přípravné práce na ulo-
žení vodovodního řadu a kabelů veřejného osvětlení a městského 
rozhlasu v trase chodníku, kde je nyní vše připraveno k instalaci 
sloupů veřejného osvětlení – jejich vzhled musí být schválen i pa-
mátkáři. Upravily se také prostory okolo sklípku u schodů k Rezec-
kému mostu – místo bylo vyčištěno od tújí a náletových dřevin, na 
základě zpracované studie veřejného prostranství se zde počítá 
s vytvořením místa k sezení a odpočinku.

Ocenění novoměstské rodačky
V sobotu 9. března byla během Reprezentačního plesu města Ná-
chod předána ocenění za významný kulturní a sportovní přínos 
pro město Náchod. Mezi oceněnými byla i novoměstská rodačka 
Radka Jiřičková, která převzala ocenění za vynikající pracovní pří-
stup při výuce v ZUŠ Náchod.

Radka Jiřičková, od mládí zpěvačka, pochází z hudební rodiny v No-
vém Městě nad Metují. Vystudovala Konzervatoř Jaroslava Ježka 
v Praze, kde také zazářila v mnoha muzikálových rolích, např. v mu-
zikálu Bídníci. V letech 2000–2007 vystupovala s kapelou Antares 
v Rakousku, Švýcarsku a Německu. Nyní působí v kapele Relax, 
spolupracuje a účinkuje se svými žáky na různých kulturních ak-
cích a také se věnuje pedagogické činnosti na ZUŠ Náchod a Aka-
demii 60+. Dita Francová

Paní Radka Jiřičková
převzala ocenění za vyni-
kající pracovní přístup
při výuce v ZUŠ Náchod.

Park v areálu bývalých kasáren (nahoře) a Dům zdraví (dole).
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Aktuálně – vaše reakce a náměty

Informace k níže zařazeným článkům
Do dubnového čísla Novoměstského zpravodaje (NZ) jsme po do-
hodě s Redakční radou mimořádně zařadili články politických 
stran a uskupení, a to zcela bez omezení jak v obsahu, tak v dél-
ce příspěvku. Jedná se o mimořádný krok, kterým jsme dali pro-
stor všem pro vyjádření svých názorů. V následujících číslech NZ 
již takovéto texty nenajdete. Budeme nadále zveřejňovat články 
a informace o dění ve městě v souladu s předpisem „Statut No-
voměstského zpravodaje“. V něm je mimo jiné uvedeno: „Nejsou 
zveřejňovány příspěvky o činnosti politických stran a hnutí ani 
stranické polemiky, politické názorové střety, reklama politických 
stran a předvolební inzerce.“ Děkujeme za pochopení.

Jedním z největších problémů, které naše město již roky trápí, je 
dopravní zatížení téměř všech městských i příměstských částí. Své 
o tom vědí nejenom kamiony sužovaní obyvatelé Žižkova náměstí 
se základní školou, Náchodské ulice či Vrchovin. Lépe na tom ne-
jsou ani obyvatelé bydlící při Nahořanské ulici, kde bude po ote-
vření dálnice do Polska ještě mnohem hůř. Množství aut zaplavu-
je i celé centrum. Krizový stav jsme začali řešit. Nejbližším úko-
lem je změnit územní plán v návaznosti na plány Královéhradec-
kého kraje (dále Kraj). Nutně totiž potřebujeme

OBCHVAT MĚSTA
Třicet let stará myšlenka svést tranzitní dopravu do severojižní 
magistrály středem města (přeložka I/14), s odbočením k Jaromě-
ři okolo zástavby u Luštince, se při několikanásobném navýšení 
tranzitu ukázala překonanou a můžeme být dnes jen rádi, že se ne-
realizovala. Republiku ovládly obchvaty a my jsme zaspali. Přípra-
va trvá léta a než se dopracujeme k výsledku, uplyne hodně času.
 Proces přípravy obchvatu rozmrznul na jaře minulého roku, kdy 
se nám podařilo prosadit na Kraji zadání dopravní studie pro jeho 
jihozápadní část. Měli jsme též štěstí, neboť stát zrušil územní re-
zervu pro vysokotlaký plynovod. Otevřela se tak volná trasa dosta-
tečně daleko od Krčína a současně uvolněné plochy z dosavadní 
trasy přes bývalou cihelnu budou využity pro bytovou zástavbu. 
Pro myšlenku obchvatu jsme získali i zastupitelstvo, které podpo-
řilo navržené požadavky. Zastupitelé se také shodli na požadavku 
realizovat obchvat ne v původně zamýšlených dvou etapách, ale 
najednou – od Spů až nad Vrchoviny s odbočením k Nahořanům. 
Čas ukáže, zda cena celé stavby neodsune záměr do vzdálenější 
budoucnosti oproti postupné etapové výstavbě.
 Pokud budou na Kraji naše požadavky vyslyšeny, tak po realiza-
ci jihozápadní části obchvatu řidič jedoucí od Spů stočí svůj vo-
lant vlevo na polovině cesty ke Krčínu, projede lesem k Černčic-
ké ulici, kde se napojí vozidla od Hradce. Přejede přes údolní nivu 
a most řeky Metuje a v hlubokém zářezu mezi zemědělskými ob-
jekty zamíří přes pole ke křižovatce nacházející se v blízkosti dneš-
ní zatáčky na silnici Krčín–Nahořany. Zde se doprava rozdělí. Část 
mířící do Jaroměře a k dálnici odbočí vlevo na budoucí obchvat 
Nahořan. Už při dokončení této části se výrazně odlehčí Krčínu. 
Rovně by měl pokračovat severozápadní obchvat za Luštincem, 
s odbočkou do průmyslové zóny, překříží silnici z Vrchovin k Šo-
novu a vystoupá za hřbitovem ke stávající silnici I/14 k Náchodu.
 Jak se vize obchvatu projeví uvnitř města? Po dokončení jiho-
západní části obchvatu zmizí téměř veškerá tranzitní doprava od 
Dobrušky k Jaroměři, po dokončení severozápadní části i do Ná-

choda, Hradce Králové a dokonce pro obyvatele z hor bude rych-
lejší cesta od Náchoda nebo České Skalice domů po obchvatu 
než přes centrum. Kamiony do průmyslové zóny odbočí přímo 
z obchvatu. Přes Nahořanskou ulici, Žižkovo náměstí, Vrchoviny 
nebo Komenského ulici budou projíždět jen ti, kteří zde bydlí, jez-
dí za prací nebo na nákupy. Čeká nás časově dlouhá cesta správ-
ným směrem. O penězích na realizaci můžeme mluvit až poté, co 
budeme mít vše v územních plánech, projektech a povoleních při-
praveno. Zkušenosti z okolních měst ukazují, že plynou tam, kde 
už mají všechna razítka zajištěna.
 Jedním z hlavních témat volebního uskupení VIZE 22 v minu-
lých komunálních volbách bylo vytvoření podmínek pro realizaci 
obchvatu města. Schválením požadavků města na jeho realizaci 
na zastupitelstvu dne 7. 3. 2024 byla potvrzena naše dlouholetá 
snaha o řešení tranzitní dopravy v našem městě. Jsme rádi, že se 
pomyslné kormidlo směřování vedení města v této oblasti otoči-
lo kýženým směrem a že zastupitelé za uskupení VIZE 22 na tom-
to výsledku nesou nemalou zásluhu.

 Ing. Václav Zilvar, zastupitel VIZE 22     

Politická krize realitou
My, zastupitelé zvolení za hnutí VÝCHODOČEŠI (VČ), se tímto dů-
razně ohrazujeme proti lživým informacím uvedeným ve Zpravo-
daji č. 3/2024 v rubrice „Slovo místostarosty“.

Reagujeme na toto konkrétní vyjádření: „Co je zde třeba také uvést 
je to, že ODS, vědoma si od počátku křehkosti koalice, vedla v prů-
běhu roku 2023 opakovaná jednání jak s KDU-ČSL, tak s Východo-
čechy o potenciálu koaliční spolupráce – včetně možnosti zapojit 
se do výkonné práce v radě města. Naším cílem bylo rozšířit koalič-
ní podporu na jednáních zastupitelstva na lepší poměr, než je jen 
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těsná většina. Bohužel ale Východočeši stále sní o široké koalici 
všech a samotná KDU-ČSL naše návrhy odmítala explicitně a opa-
kovaně, poprvé hned druhý den po volbách.“
 Fakta jsou taková, že nikdo ze zastupitelů za Východočechy ni-
kdy nebyl ofi ciálně osloven s nabídkou jakékoli koaliční spoluprá-
ce, ani s nabídkou na členství v radě města. Naopak – od prvního, 
a dodneška jediného, politického jednání mezi VČ a ODS ihned 
po volbách, se delegace ODS, v čele s Ing. Vrátným, distancovala 
od spolupráce s VČ.
 Důvodem bylo tvrzení, že „by to byl špatný signál našim voli-
čům“. Tímto postojem se zástupci ODS netajili ani při jednání 
s dalšími, nyní opozičními, subjekty.
 Přesto jsme se snažili při několika dalších, vždy neformálních 
příležitostech téma širší koalice znovu otevřít, avšak marně. Ne-
proběhla žádná politická jednání, jen opakované diskuze se stá-
le stejným závěrem. Konečně i z citovaného vyjádření pana místo-
starosty lze cítit nádech ironie nad naprosto legitimní snahou 
o širší koalici od subjektu, který z voleb vzešel s druhým nejsilněj-
ším mandátem.
 Faktem tedy zůstává, že namísto jakékoli ochoty ke spolupráci 
s VČ se ODS spojila se subjekty na okraji volebního spektra, aby 
získala a dodnes udržovala vratkou koaliční převahu jednoho hla-
su, což nelze považovat za silný politický mandát, a rozhodně 
z toho nelze vinit hnutí Východočeši.

Za hnutí VÝCHODOČEŠI Nové Město nad Metují
Tomáš Hvězda, Zdeněk Slavík, Jana Balcarová, Jiří Tymel

Vyjádření za KDU-ČSL
Vážení spoluobčané, dovolte, abychom se zcela mimořádně na 
těchto stránkách vyjádřili k politické situaci v Novém Městě nad 
Metují. V rubrice „SLOVO MÍSTOSTAROSTY“ (Novoměstský zpra-
vodaj č. 3/2024) jsme byli my, zastupitelé za KDU-ČSL, vykresleni 
jako nezodpovědní a mimo realitu. Necháváme na vás, na veřej-
nosti, abyste posoudili, zda byla naše prohlášení v této věci, uči-
něná formou tiskové zprávy, skutečně krajně nezodpovědná a ne-
odrážející realitu.

Pro vysvětlení dokládáme, že naše vyjádření bylo založeno na 
znepokojení z nastalé politické situace, která byla a je v našem 
městě historicky nevídaná. Ano, její průběh jsme označili, a tr-
váme si na tom, pojmem krize. Přinejmenším se jedná o situaci 
svým průběhem velmi nestandardní. Do vedení města je přijímá-
no nové politické hnutí Vize 22, přičemž deklarovaná většina v za-
stupitelstvu je nejtěsnější možná, tedy pouze o jeden hlas více než 
má protistrana. Jak jsme též uvedli, dosavadní uspořádání rady 
města mělo i naši podporu a jeho síla byla potvrzena většinou 
zastupitelů. Všechny způsoby možných scénářů, které jsme zmí-
nili, včetně extrémní varianty předčasných komunálních voleb, 
byly pouze výčtem možností, které uvádí zákon o obcích. Z uve-
řejněného textu, doufáme, vyplývá, že jsme rozhodně nechtěli šířit 
paniku. Z našeho pohledu bylo správným východiskem z nasta-
lé situace zvolení nového složení celé rady města, tedy vyjádření 
míry podpory jednotlivým radním. K tomu vedení města na svou 
zodpovědnost nepřistoupilo.
 Byli jsme též osočeni, že nespolupracujeme, odmítli jsme pří-
mou účast ve vedení města a sníme o široké koalici. Ano, stále tr-
vá náš názor, že to nejlepší pro město v tomto volebním období 
může přinést spolupráce zástupců za strany a hnutí (ODS, Výcho-
dočeši, Za město, KDU-ČSL, Město pro život s podporou Zelených 
a Nové Město-STAN). Naše explicitní odmítnutí bezprostředně 
po volbách bylo nešťastné, založené na vyhrocené situaci před 
volbami a v závěru minulého volebního období. Avšak ani dále 

Město pro život společně s koalicí
představuje LAM občanům
Milí spoluobčané, politika v našem podání není o heslech, napsa-
ných v programu, ale je především o výsledcích, které se snaží-
me uvádět v život. V našem volebním programu jsme nastolili 
mnoho témat, která jsme si dali za cíl řešit. Do volebního období 
jsme vstoupili aktivně a začali se tématům věnovat. Těší nás, že 
vás zde můžeme informovat.

Nominovali jsme své zástupce do: Komise sociální a životního prostře-
dí (Hana Balcarová), Komise regenerační (Miloslava Machová), Komise 
kulturní (Mgr. Zuzana Myška, Alice Frischová, Mgr. Jan Myška), Komise 
dopravní (Tomáš Košťál), Komise pro výstavbu a rozvoj (Ing. Vladimír 
Brož), Komise energetické (Vladimír Brož), do fi nančního výboru (Vladi-
mír Brož) a kontrolního výboru (Miloslava Machová). Ing. arch. Vojtěch 
Lichý je členem ZM, Ing. Vladimír Brož je rovněž členem ZM a radním. 
Práci pro město všichni věnujeme velké množství hodin.
 Prioritou volebního programu Města pro život je výstavba Letního 
areálu Metuje s biotopovým koupalištěm (LAM). Vše začalo setkáním 
bývalých srdcařů pod vedením Jirky Podolského u deponie hlíny na 
místě bývalého koupaliště.

§

nebyla vůle – i přes změnu složení našich zastupitelů – se pře-
nést přes tato počáteční rozporuplná jednání. Veškerá další set-
kání byla neofi ciální a pouze mezi jednotlivými zástupci z řad ODS 
a KDU-ČSL. KDU-ČSL je politická strana, nejsme sdružením solité-
rů, vždy se snažíme postupovat jednotně a takto zásadní kroky 
projednáváme i se členskou základnou. Zmíněné a skutečně zá-
sadní ofi ciální politické jednání na podzim roku 2023, kdy nám 
byla nabídnuta účast v radě města, ovšem dohodu nepřineslo. 
Argumenty a nabídka strany ODS nás nepřesvědčily, že bychom 
měli v novém uspořádání dostatečnou možnost prosazovat náš 
program a splnit naše sliby voličům.
 Na závěr vás chceme uklidnit, že i přes neustále proklamo-
vanou nespolupráci jsme nadále aktivní v komisích rady města 
a osadních výborech. Snažíme se, i když bez přímé účasti na ve-
dení města, aktivně pracovat na našich volebních prioritách, jako 
jsou veřejná zeleň, veřejný prostor, bydlení, sociální služby apod. 
Věříme, že navzdory mediálně nešťastné komunikaci vyhodnotí-
te správně kvality jednotlivých zastupitelů města a podle toho 
s nimi budete jednat a dávat jim svou důvěru. Jsme tu na prvním 
místě pro město, pro vás.

Zastupitelé zvolení za KDU-ČSL
Ludmila Horáková, Petr Neumann, Pavel Dostál
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 S arch. Lichým jsme se rozhodli iniciativu podpořit a vypracovali stu-
dii areálu. Nad studií LAM jsme strávili za 6 let tisíce hodin, pracovali 
jsme zdarma na úkor svých rodin a volného času. Následně iniciátoři 
zorganizovali petici „Za obnovu koupaliště“, petici podepsalo 2 200 ob-
čanů a petice byla předána na podzim roku 2018 městu.
 Areál byl od samého počátku navrhován jako klidová odpočinková 
zóna hlavně pro rodiče s dětmi, mládež, ale i ostatní občany včetně pa-
mětníků, pokud se realizace dožijí. Pro minulé vedení města však LAM 
nebyl prioritou, přestože koupaliště bylo v posledních 24 letech vždy na 
prvních místech veřejného průzkumu obyvatel. Zúčastnili jsme se tedy 
voleb, uspěli a stali se součástí vládnoucí koalice – a postupujeme k cíli.
 Realizace LAM byla schválena zastupitelstvem a starosta byl pově-
řen prováděním kroků vedoucích ke splnění tohoto úkolu. V rozpoč-
tu města pro rok 2024 byla schválena investiční položka na realizaci 
stavby ve výši 13 mil. Kč a 1 mil. Kč na zhotovení ochranné terénní úpra-
vy proti stoleté vodě. Byl vybrán zpracovatel studie, projektové doku-
mentace a engineeringu k povolení stavby. V současné době se nachá-
zíme ve fázi dokončené dokumentace a získávání vyjádření dotčených 
orgánů. Jakmile budou získána všechna potřebná vyjádření a stavební 
úřad se vypořádá s připomínkami účastníků řízení, bude povolení vy-
dáno. Následně lze začít stavět.
 V říjnu 2023 byly zahájeny terénní úpravy podél Metuje s cílem ochrá-
nit území LAM proti stoleté vodě (Q100). Terénní úprava je dokončena 
a nyní bude probíhat administrativní proces vyjmutí území LAM z Q100 
a přepis stavu v povodňových mapách na novou skutečnost. Již vlast-
ním provedením terénní úpravy dochází k faktické ochraně budoucího 
majetku města proti záplavě Q100 a po zanesení nového stavu do po-
vodňových map bude možné majetek města proti záplavě řádně pojistit.
 Areál je navržen pro kapacitu 600 návštěvníků a obsahuje tyto hlav-
ní objekty: bazén, biologickou čisticí zónu, občerstvovací objekt, ob-
jekt šatnového a sociálního zázemí, skluzavku, hřiště na beach volej-
bal, badminton a petanque, dětský koutek s brouzdalištěm v tekoucí 
řece a herními – nejen vodními – prvky, zastávkový prostor pro cyklis-
ty, parkovací plochy a přístupovou komunikaci s výhybnou uprostřed. 
Součástí projektu je instalace fotovoltaické elektrárny na střechách 
objektů o výkonu cca 20 kWh s bateriovým úložištěm. Elektrárna po-
kryje v letních měsících spotřebu energie areálu. K dispozici bude par-
koviště. Mikrobus bude v letní sezóně zajišťovat kyvadlovou dopravu 
z města. V minulosti jsme většinou docházeli na koupaliště pěšky stez-
kou z Jiráskových sadů. I proto je naším dalším logickým krokem při-
způsobit přístup do údolí Metuje současným požadavkům.
 Iniciujeme zpracování zadání a výběr architekta na projekt Lesopar-
ku pod Klosovou vyhlídkou. Součástí projektu by měla být pěší přístu-
pová cesta z Jiráskových sadů do údolí Metuje, která bude komfortní 
i pro maminky s kočárky a starší občany. Lesopark v údolí bude obsa-
hovat udržovanou přírodu a mlatové cesty pro pěší s lavičkami. Sou-
částí bude také projekt cyklotrasy Bobeček, která povede po upravené 
stávající lesní cestě Na Bobečku a dále směrem k LAMu.
 Mezi další související projekty patří projekt Jiráskových sadů a řeše-
ní parkování u sokolovny v ulici Pekelské a Přibyslavské. Dotažení a rea-
lizace těchto projektů významně uleví dopravě k LAMu přes centrum 
města a přinese i další benefi ty. Parkování u sokolovny dostane řád, 
parkovací místa budou mít víceúčelové využití jak pro akce v sokolov-
ně, tak jako nástupní místo do Pekelského údolí pro turisty a cyklisty, 
vyřeší parkování při pohřbech a podobně.
 Projekt LAM bude přínosem pro ekonomiku a rozvoj v ubytovacích 
a dalších službách. Areál bude mít potenciál odpoutat mládež od po-
čítačové obrazovky a podpoří komunikaci mezi lidmi v osobní rovině.
 Hodně práce jsme již udělali a spousta práce je před námi. Možná se 
znovu budeme na ulici zdravit „Dobrý den“, budeme komunikovat své 
zážitky v krásné přírodě, budeme zdravější fyzicky i psychicky a začne-
me konečně v našem krásném městě držet při sobě, nerozděleni jako 
dnes.
 Za Město pro život Ing. Vladimír Brož

Bazén je rozdělen na tři části pro plavce i neplavce.
Další částí bazénu bude brouzdaliště.

U beach volejbalového hřiště bude hlediště.
Hřiště poslouží pro animační programy pro děti i dospělé.

Uvnitř objektu bude krb, který bude sloužit k vytápění a umožní
tak prodloužení návštěvní sezóny. Restaurace bude mimo plaveckou 

sezónu volně přístupná všem návštěvníkům.

Celkový pohled

Sportoviště

Občerstvovací objekt, slunící plocha

Zážitek

Zastávka vně areálu s občerstvením z okénka.

Zastávka pro cyklisty a pěší turisty

Všem generacím přejeme, aby se LAM stal skutečností a aby tam 
každý nalezl svůj bod zájmu. Když už to nebude koupání, sport, 

cyklistika, pak to může být pohoda a pozorování přírody v údolí 
Metuje z terasy restaurace nebo ze střešní slunící plochy.
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Výjezdy jednotky, tel.: 491 471 150 nebo tísňové volání 150

7. 2. / 14.16 h. / dopravní nehoda os. automobilu, Náchod,
    ul. Českoskalická
7. 2. / 15.44 h. / transport pacienta do vozu ZZS, Nové Město
    nad Metují, ul. 1. máje
11. 2. / 16.11 h. / únik pohonných hmot na vozovku,
    Nové Město n. Met., ul. T. G. Masaryka
12. 2. / 7.36 h. / dopravní nehoda dvou os. automobilů,
    Nové Město n. Met., ul. 28. října
22. 2. / 15.22 h. / únik plynu, Nové Město n. Met.,
    ul. Elektrárenská
23. 2. / 19.46 h. / pátrání po pohřešované osobě,
    Nové Město n. Met., ul. Leštinská
26. 2. / 12.47 h. / pomoc nemohoucí osobě, Nové Město n. Met.,
    Husovo nám.
28. 2. / 6.41 h. / dopravní nehoda os. automobilu, Spy
    (směr Běstviny)
28. 2. / 8.12 h. / záchrana osoby za pomoci automatizovaného
    externího defi brilátoru, Bohuslavice

Hasiči Nové Město nad Metují
Vážení spoluobčané,

velkou skupinu našich výjezdů tvoří dopravní nehody. Doprav-
ních nehod přibývá. Víme, jaké jsou příčiny a jak se správně cho-
vat na silnici? A co dělat při dopravní nehodě? Podívejte se na 
hlavní zásady. Buďme na silnici opatrní, ohleduplní a dopravme 
sebe i naše blízké z bodu A do bodu B bezpečně. Jsme tu pro vás.

 Lukáš Novák, starosta SDH

Vysloužilé elektrospotřebiče, železo a autobaterie stačí v pátek 
odpoledne či v sobotu ráno do 8 h. vynést
k silnici před váš dům nebo zavolat,
rádi vám pomůžeme.
Odvážena budou pouze kompletní elektro-
zařízení, např. pračky, sporáky, vysavače,
topidla, ventilátory, vrtačky, pily, počítače,
myčky, mikrovlnky, šicí stroje, žehličky,
televizory, mixéry, monitory, fritovací
hrnce apod.

Nově se také odváží
zavíčkované autobaterie.

Bližší informace
na tel. 491 471 150

Zájem dětí nad všechny peníze / 3. díl

Paní N. přichází na schůzku do Centra se slovy, že se jí od minu-
lé schůzky hodně ulevilo. Říká, že už vidí nějaké východisko. Dří-
ve nechtěla nic řešit, protože měla pocit, že je na všechno sama. 
Paní předává pracovnici vyplněnou smlouvu o spolupráci, má prý 
jasno v tom, že se chce stát klientem Centra. Pracovnice oceňuje, 
že má paní tak rychle jasno, ale zároveň ji upozorňuje, že je po-
třeba mít před uzavřením smlouvy jasný cíl spolupráce – vědět, 
na čem budeme společně pracovat, čeho chceme společným úsi-
lím dosáhnout a jak. Podle čeho poznáme, že se nám to daří a jak 
zjistíme, že jsme nakonec dosáhli změny situace paní N. Na zá-
kladě shrnutí informací z předchozí schůzky se pracovnice s paní 
N. shodují, že to, co paní od služby potřebuje, je pomoc, jak „vyjít“ 
s penězi. Paní potřebuje mít dostatek fi nancí pro sebe a své děti 
a také na chod domácnosti, která je v její režii. Pracovnice s klient-
kou se pouští do mapování způsobů a zvyklostí, jak paní nakupu-
je. Co je součástí běžného nákupu klientky, jak vypadá nákup ve 
všední den a o víkendu, pokud se nějak liší, co nesmí chybět apod. 
Pracovnice si všímá stylu výběru zboží, které se zdá být pouze od 
vyhlášených značek, zpravidla dosti drahé. Paní reaguje, že naku-
puje to, co si přeje manžel. Je prý důležité, aby jeho děti dostáva-
ly jen to nejlepší. Stejně tak je to dle slov paní N. i s oblečením, 
které musí být značkové a nové. Klientka okamžitě obhajuje dů-
vody manžela, že má děti moc rád a vzápětí zmiňuje negativní po-
stoj své, teď už bývalé kamarádky k manželovi. Kamarádka ne-
mohla pochopit, že s ním paní N. zůstává, že ho neopustí. Nelíbilo 
se jí jeho chování k paní N. Pracovnice toto nekomentuje. Když 



Městská policie Nové Město nad Metují
Městská policie Nové Město nad Metují, náměstí Republiky 6
tel.: 605 201 093 (nebo 156)

Sledované období: 10. 2. — 10. 3. 2024
V tomto období Městská policie (MP) řešila celkem 95 událostí. Do-
pravních přestupků bylo 29, ostatní přestupky jsme zaznamenali 
v 1 případu. Hned na úvod bych vám rád přiblížil odhalení dvou 
zlodějek, které ukradly zboží za několik tisíc korun v jedné z pro-
dejen v ulici T. G. Masaryka. Vedoucí prodejny předal MP záběry 
z vnitřních kamer, kde je vidět, jak dotyčné věci vysypou z obalu 
do kabelek a do regálu vrátí prázdný obal. Následně opustí pro-
dejnu bez toho, aby vzbudily nějaké podezření. Obě jsou slušně 
oblečené a hezky upravené. Dle záznamu jsme sice měli podobu, 
ale jelikož nebyly místní, tak nás čekala mravenčí práce s maxi-
málním využitím našich technologií. Nejprve se nám podařilo zjis-
tit, že na místo přijely osobním vozidlem. Následně jsme je za-
chytili na příjezdové kameře v Krčíně, která zvládne přečíst SPZ. 
Poté jsme provedli lustraci v registru vozidel a dostali konkrétní 
jméno provozovatelky. Onu provozovatelku jsme vložili do regist-
ru obyvatel, kde již jsou k dispozici fotografi e – a bylo téměř vy-
hráno. Provozovatelka vozidla je dle podoby totožná se zloděj-
kou z obchodu. To, že jsme na správné stopě, nám napověděl i re-
gistr přestupků, neboť dotyčná byla za krádeže již řešena v Hrad-
ci Králové. Následovalo předvolání k podání vysvětlení, kde se 
zlodějky po krátkém zapírání a konfrontaci s důkazy ke krádežím 
doznaly. Kradené zboží bylo uhrazeno dokonce v hotovosti, ale 
zákonné sankci rovněž neunikly.

Výběr z nejzávažnějších nebo nejnáročnějších oznámení:

» 12. února v 7.36 hodin vyjela MP na žádost HZS k dopravní neho-
dě, která se udála v ulici 28. října. Nehoda se obešla naštěstí bez 

duben 2024 7

ZPRÁVY Z RADNICE

se jí klientka ptá na její názor, odpovídá, že věří, že existují jistě 
důvody, proč zůstává v manželství. Zároveň vyjadřuje, že odchod 
od partnera není vždy tím nejlepším a nejbezpečnějším řešením. 
Klientka říká, že je moc ráda, že konečně někdo vidí situaci z je-
jího úhlu pohledu. Mívá pocit, že jí nikdo nerozumí. Paní se vrací 
k tématu rodinného rozpočtu a sepisuje na papír, co všechno ze 
svého rodičovského příspěvku platí. Potraviny, oblečení, kroužky 
pro děti, cesty autobusem, drogerii, lékárnu . . . Klientka si uvědo-
muje a říká, že už se ani nediví, že nevychází s penězi. Nejde o její 
neschopnost, spíš o vysoké nároky manžela. Pracovnice reaguje, 
že náročnost otce v zájmu dětí není sama o sobě špatná, pokud 
je ochotný spolupodílet se na výdajích.

(Pro čtivější popis jsme použili smyšlenou kazuistiku potencionál-
ního klienta/klientky.) Tým Centra prevence Mandl

zranění, ale silnici od kruhového objezdu po odbočku do ul. Male-
cí jsme v ranní špičce museli na jednu hodinu uzavřít.

» 16. února ve 4.29 hodin jsme přijali oznámení, že nákladní vůz 
opět návěsem narazil do železničního mostu na Osmě. Když jsme 
k místu jeli, tak jsme si říkali, že již opravdu nevíme, jak by se měl 
most lépe označit. Již nyní jsou příjezdové cesty k mostu osety re-
fl exními návěstidly. Vysvětlení jsme dostali záhy, neboť jsme zjis-
tili, že řidičem byl Ind, který jel naší krajinou poprvé. Událost byla 
na místě předána PČR.

» 21. února v 15.00 hodin se na MP obrátili pracovníci Oddělení 
životního prostředí s podnětem, že někdo opakovaně vyhazuje 
domovní odpad do malých odpadkových košů rozmístěných v ul. 
Komenského. Našemu strážníkovi se podařilo původce odpadu 
odhalit. Následně byl poslán vše vysvětlit na výše uvedené oddě-
lení. Domovní odpad v žádném případě nepatří do odpadkových 
košů na ulici, ty mají sloužit pro odhození drobných odpadů, jako 
je např. obal od svačiny apod. Výše popsaný případ je porušením 
vyhlášky!

» 23. února v 19.00 hodin bylo započato rozsáhlé pátrání po se-
niorce, která odešla bez vědomí příbuzných z místa bydliště. O pá-
trání jsme vyrozuměli rozhlasem i veřejnost, ale bohužel do pozd-
ních večerních hodin nebyla seniorka nalezena. V noci byly vy-
hodnocovány záznamy z kamerového systému, ale bohužel rov-
něž bez výsledku. Ráno si na sociálních sítích přečetla jedna paní 
o pohřešované seniorce a uvědomila si, že podobnou paní viděla 
předešlého dne v části Františku u silnice vedoucí na Přibyslav. 
Vše ihned ohlásila PČR a ta zároveň požádala MP o pátrání ve vý-
še uvedené lokalitě. Naše hlídka lokalitu důkladně prohledala. 
Bohužel pohřešovanou seniorku zde nalezla bez známek života. 
Během sobotního rána jsem obdržel několik nabídek ze strany 
veřejnosti s nabídkou pomoci při pátrání, všem jsem již jen mohl 
poděkovat a říci, že pátrání skončilo, ale se smutným koncem. Ješ-
tě jednou za nabídnutou pomoc děkuji.

» 27. února v 15.38 hodin MP obdržela žádost zdravotnické zá-
chranné služby (dále ZZS) o asistenci při úrazu na autobusové sta-
nici Rychta. Starší paní při vystupování z autobusu upadla a vážně 
si poranila hlavu. Na místě již byla paní ošetřována svědky a ná-
sledně byla předána do péče zdravotníků. Navíc bylo nutné zajistit 
psa a osobní věci. Vše bylo na místě předáno rodině.

» 2. března ve 3.09 hodin byly MP nahlášeny dvě ležící osoby 
v ulici Nádražní. Na místě bylo zjištěno, že se jedná o dva mladší, 
nezraněné muže, kteří to přehnali s alkoholem. Jelikož nebyli ag-
resivní, byli ve spolupráci s PČR převezeni do místa bydliště.

» 5. března v 9.46 hodin nás informovala PČR, že odváží úplně 
opilého muže, který nadýchal 3,7 promile, do nemocnice. Dotyč-

Na záběru můžete vidět výcvik strážníků v poskytování
první pomoci, který byl tentokrát zaměřen na střelná poranění.
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ný ležel na chodníku před prodejnou v ul. T. G. Masaryka. Záro-
veň měli další oznámení na druhého výtečníka, který se rovněž 
opilý pohyboval na autobusové stanici Rychta, a proto Policie 
ČR žádala MP o řešení. Dotyčný byl na tom trochu lépe, a jelikož 
nebyl agresivní, komunikoval, tak byl převezen do místa bydliš-
tě. Bohužel s rychle nastupujícím jarem nám opět stoupá počet 
osob popíjejících alkohol v centru města. Tato činnost zatím není 
trestná, ale znovu budu iniciovat návrh protialkoholové vyhlášky, 
aby její působnost byla rozšířena z autobusové stanice Rychta na 
celé centrum, samozřejmě kromě restauračních zahrádek. Zatím 
prosím občany, aby se nám nebáli zavolat, pokud je budou tako-
váto individua obtěžovat. Jestli ovšem budou pouze sedět a po-
píjet, tak nás na ně sice můžete upozornit, ale hlídka s nimi nic 
nebude moci udělat.

» 5. března v 10.45 hodin jsme přijali stížnost z obce Vršovka, že 
tudy přes zákaz vjezdu nákladních vozidel projíždí nákladní tat-
rovka. Hlídka na místě toto vozidlo zastavila, ale řidič se prokázal 
platným technickým průkazem, že je vozidlo nově registrováno 
jako traktor a tudíž může tímto zákazem projíždět. Upozorňuji zde 
na tento případ proto, že se takovýchto „traktorů“ začíná na silni-
cích pohybovat více. Osobně to považuji za chybu, že lze takto vo-
zidla registrovat, a může to mít za následek předělávání celé řady 
značek, kde krom nákladních vozidel budou mít zákaz i traktory.

» 7. března proběhlo kácení rizikových stromů v ulici Na Táboře. 
Naše MP přijala v minulých týdnech několik podnětů ohledně ri-
zikových stromů nad silnicí a žádali jsme vlastníky o jejich urgent-
ní odstranění. Vlastník silnice v dobré víře čekal, až bude uzavře-
no náměstí, aby tím způsobil co nejmenší dopravní komplikace, 
ale vůbec si neuvědomil, že tím zhorší obyvatelům náměstí již tak 
problematické objíždění. Silnici bylo nutné zhruba na dvě hodiny 
zcela uzavřít. Odložit toto kácení až na dobu po opravě náměstí 
již opravdu nešlo, neboť riziko pádu stromů na vozidla zde bylo 
obrovské. Všem se za komplikace omlouváme, ale činnost byla 
v zájmu bezpečnosti nás všech. Zlobu řidičů ve velké míře odná-
šeli naši strážníci, kteří prováděli uzavírku, což si opravdu neza-
sloužili a mě takové chování občanů našeho města velmi mrzelo.

» 7. března ve 21.36 hodin byla MP požádána PČR o asistenci 
v osadě Peklo, kde došlo ke rvačce dvou mužů. Na místě obě hlíd-
ky zjednaly pořádek a případ je dále v šetření PČR.

Na fotografi i je zařízení, které možná pozorný chodec postřehl. 
Tato nenápadná krabička vyhodnocovala ještě před uzavírkou ná-
městí po dobu 14 dní rychlost vozidel v ul. Českých bratří, neboť 
z této lokality máme žádosti občanů o instalaci radaru na stálé 
měření rychlosti. Data budou vyhodnocena a předána vedení měs-
ta k fi nálnímu rozhodnutí, zda zde budeme pokračovat v přípra-
vách stálého měření rychlosti.
 Miloš Kratěna, vrchní strážník

Program obnovy objektů historické
či architektonické hodnoty města
pro rok 2024 je vyhlášen
Majitelé objektů historické či architektonické hodnoty města mo-
hou opět v letošním roce žádat o dotaci z rozpočtu města na ob-
novu svých nemovitostí.

Rada města Nové Město nad Metují dne 26. února 2024 schváli-
la Program obnovy objektů historické či architektonické hodno-
ty města Nové Město nad Metují pro rok 2024, včetně aktualizova-
ných pravidel.
 Dotace je poskytována na obnovu vnější části nemovitosti – 
obvodový plášť, fasádu a výplně otvorů, dále na obnovu střechy 

– komín, krov, střešní krytinu a na statické zajištění. Celkový ob-
jem fi nančních prostředků vyčleněných v rozpočtu města pro rok 
2024 činí 300 000 Kč. Maximální výše dotace pro jednoho žadate-

„Nováč“ pohledem studentů architektury
Do 5. dubna můžete v Kině 70 navštívit zajímavou výstavu semest-
rálních prací studentů architektury z Ateliéru Mádr z Fakulty ar-
chitektury ČVUT.
 Výstava s názvem „Nováč pohledem studentů architektury“ vás 
nechá nahlédnout na několik originálních architektonických kon-
ceptů, které se zabývají vytipovanými prostory v Novém Městě 
nad Metují a jejich potenciálním využitím. Studenti se zaměřili na 
místa, která v současné době čekají na svoji novou, lepší podobu. 
Mezi prezentovanými návrhy najdete například využití proluk na 
třídě Komenského, revitalizaci areálu bývalého koupaliště, pivo-
var u zámku, lávku v Krčíně nebo prostor autobusového nádraží.
 Rádi bychom znali i názor návštěvníků výstavy, který z projektů 
je nejvíce oslovil. Součástí výstavy je tedy i anketa, ve které je 
možné vybrat ten nejzajímavější návrh. Který z prezentovaných 
architektonických konceptů byste u nás rádi viděli „v životní veli-
kosti“? Výstavu „Nováč pohledem studentů architektury“ najdete 
v malém sále Kina 70 a je přístupná v provozní době kina. Přijďte 
se podívat! Dita Francová

Výstava semestrálních prací studentů

architektury z Ateliéru Mádr na FA ČVUT

v Novém Městě nad Metují

Témata: proluky na třídě Komenského,

autobusové nádraží, hotel Metuj,

bývalé koupaliště, pivovar u zámku,

vodárenská věž, továrníkova vila,

lávka v Krčíně

Kino 70
27. 3.–5. 4. 2024
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Pro více zpráv z radnice navštivte naši webovou stránku:
https://www.novemestonm.cz/o-meste/zpravy/zpravy-z-mesta/

Zastupitelka Ludmila Horáková
Do voleb kandidovala v roce 2022 
za KDU-ČSL. Je členkou Komise 
sociální a bytové.

Ve volbách jste kandidovala
a uspěla za KDU-ČSL. Daří se
Vám prosazovat zásadní body 
Vašeho volebního programu?

Z bodů programu KDU-ČSL jako první podporuji výstavbu bytů 
pro mladé rodiny, pro matky s dětmi nebo pro získání kvalitních 
lidí speciálních profesí, například učitel, hasič. Mluvím o výstav-
bě bytů městských nebo formou družstevního bydlení, příkladem 
může být nové bydlení v sousední Dobrušce. Další bod našeho 
programu, na který by se nemělo zapomínat, je zkvalitnění veřej-
ného prostoru a regenerace veřejné zeleně. Třetí oblastí, která je 
mi blízká, je oblast sociální. Podpora MSSS Oáza, tj. podporovat 
její činnost a vážit si práce, kterou její zaměstnanci odvádí. Ráda 
bych podpořila stavbu přímo navazující na budovu Oázy, která by 
sloužila jako nájemní bydlení pro seniory.

Máme přibližně rok a půl po volbách. Jak jste spokojena s vývo-
jem a směřováním města?
Mám radost z každé smysluplné investice. Ale vidím, že se prosa-
zují věci zbytné nad nezbytnými. Myslím si, že je důležitější byd-
let, než se koupat. Myslím, že je důležité mít jasný program a jas-
ný cíl a ne se řídit momentálně vypsanými dotačními tituly.
 Myslím, že obyvatelé města by měli vědět, jak se ke směrování 

„obchvatu“ staví sousední obce, na jejichž katastrální území „ob-
chvat“ míří.

Jste členkou Komise sociální a bytové. Jaký vidíte smysl komisí 
a čím se v  komisích aktuálně zabýváte?
Ano, pracuji v Komisi sociální a bytové a tam vidím potřeby lidí 
velmi jasně. Jsem také členkou Osadního výboru Vrchoviny, to je 
moje srdcová práce. Také jsem pověřena zastupitelstvem oddá-
vat. Tady všude mě tedy můžete potkat.

Dlouhodobě rezonuje téma kultura, málo akcí, není kam jít za zá-
bavou a podobně. Jak vnímáte toto téma z pohledu člověka, kte-
rý zde bydlí, žije svůj každodenní život?
Nemyslím si, že máme v našem městě málo kulturního vyžití. Ur-
čitě je ale potřeba koordinace kulturních aktivit a součinnost kul-

Rozhovor: Jak to vidí . . .

le je 100 000 Kč, přičemž maximální procentuální podíl dotace 
na celkových uznatelných výdajích akce je 30 %. Realizaci obnovy 
je nutné dokončit do termínu 31. 10. 2025.

Příjem žádostí bude probíhat od 8. 4. do 31. 8. 2024, přičemž je-
jich hodnocení bude průběžné.
 Seznam oprávněných žadatelů, pravidla programu a veškeré 
podklady jsou uveřejněny na webových stránkách města www.no-
vemestonm.cz v sekci O městě – Rozvoj města a území – Dotace 
na obnovu.
 V případě dotazů je možné se obrátit na pracovnice Oddělení 
rozvoje města – Bc. Alenu Čečetkovou, tel. 731 658 052, cecetkova
@novemestonm.cz a na Ing. Žanetu Marvánovou, tel. 603 222 927, 
marvanova@novemestonm.cz.

turních institucí. Bylo by dobré více zapojit místní zájmové orga-
nizace, sportovní kluby a další, zkrátka všechny, kteří žádají dota-
ce od města na velkých akcích města, jako je například Den dětí 
nebo Otevírání památek.
 Sama mám ke kultuře blízko. Pracuji jako knihovnice v knihov-
ně ve Vrchovinách. A ráda bych, aby knihovny v okrajových čás-
tech města nezanikly.

Kdybyste měla krátce popsat Nové Město nad Metují v horizontu 
několika budoucích let, jaké byste ho ráda viděla?
Ráda bych, aby se o našem městě mluvilo jako o městě s dostup-
ným městským bydlením, o městě s možností kvalitního vzdělá-
ní na úrovni základního, středního i speciálního školství. Ráda 
bych, aby se Vrchoviny, Spy a Krčín rozvíjely komunitně a aby si 
tyto části města zachovaly svoji identitu.

Děkuji Vám za rozhovor. Alice Frischová

Nové vizitky do Turistického deníku
První letošní novinka v našem sortimentu potěší sběratele Tu-
ristických vizitek. Právě pro ně jsme připravili hned tři zajíma-
vé motivy. Nově můžete mít ve svých deníčcích „Vlaštovčí ocásky“ 
a zaktualizovali jsme také vizitky historického centra Nového Měs-
ta nad Metují a Výrova. Za krásné fotografi e děkujeme novoměst-
ským patriotům Tomáši Menecovi a Matěji Prouzovi.
 Připomínáme, že od dubna jsme tu pro vás opět 7 dní v týdnu. 
Od pondělí do pátku máme otevřeno 9–12 a 12.30–17 hodin. V so-
botu a neděli nás můžete navštívit v čase 10–12 a 12.30–16 hodin.

 Andrea Kecová, Jiří Švanda

Infocentrum Nové Město nad Metují

Kulturní akce v sousedství
12. dubna / 19 h. – Nový Hrádek, restaurace Na Kovárně
Malajsie – cestopisná prezentace obrázků, hudby a vyprávění 
Jana Linharta. Vstupné dobrovolné.

12. dubna / 19 h. – Pohořská bašta, Pohoří čp. 1
Haló – představení divadelního souboru U.F.O. Týniště n. Orlicí. 
Vstupné 50 Kč.
Pořádá obec Pohoří / https://obecpohori.cz 
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Válce z Ammannu „dobývají“ Ameriku
S Petrem Kalábem, jednatelem a fi nančním ředitelem společnos-
ti Ammann, jsme si povídali o výrobě, českých „šikovných ručič-
kách“ i švýcarské kvalitě.

Jak dlouho pracujete pro Ammann a co jste o fi rmě věděl při svém 
nástupu? — Nastoupil jsem v roce 2008. Tehdy se Česká republi-
ka poprvé potýkala s hospodářskou krizí, takže to nebyl zrovna 
ideální start. O fi rmě jsem věděl, že je rodinná, což ve mně budilo 
lehké obavy. Po čase jsem ale zjistil, že Ammann má kvalitní ma-
nagement i schopného majitele, který přemýšlí v delších časových 
horizontech, a to změnilo můj pohled na rodinné fi rmy všeobecně.

Kolik zaměstnanců Ammann v současné době má a jaké je jejich 
zaměření? — Na konci ledna 664. Ammann je výrobcem fi nálních vý-
robků. Na začátku je kus plechu, který se uřízne, naohýbá, obrobí, 
nalakuje a nakonec to od nás odjede jako válec. Tím je dáno celé 
portfolio pracovníků – od zaměstnanců v zámečně přes specializo-
vanou obsluhu robotů až po montáž a kontrolory kvality. Většina 
strojů, které vyrábíme, byla vyvinuta v našem vývojovém oddělení.
 V minulém roce jsme začali vyrábět komponenty pro obalov-
ny. Výroba obaloven je tradiční výrobek švýcarského Ammannu. 
Jako komponent je možné si představit např. 35 tun těžké sušá-
ky, ve kterých se vysouší obalová směs před dalším zpracováním. 
Ammann je světovou jedničkou v rámci výroby obaloven, jsme 
schopni dodat obalovnu, která může zpracovat až 100 % recyklátu.

Jaký z vašich produktů je v současnosti nejúspěšnější? — Z hledis-
ka obratu jde určitě o zeminové válce. Na počet kusů jsou to leh-
ké tandemové válce.

Daří se vám pronikat i na zahraniční trhy? — Česká republika tvo-
ří asi jen 1,5 % našeho obratu. Největším teritoriem z hlediska 
prodeje je západní Evropa, kde realizujeme 42 % tržeb. Pokud jde 
jen o jednu zemi, tak nejúspěšnější prodeje máme – i díky nové-
mu prodejnímu zastoupení Ammannu – v USA (31 % z obratu). Mi-
nulý rok jsme vyvezli naše stroje do 67 zemí. Válce Ammannu jsou 
historicky číslem jedna na australském trhu.

Na jakých inovacích v současné době pracujete? — Musíme ne-
ustále inovovat naše výrobkové portfolio. A to na základě legis-
lativy (do strojů se používají motory s nižšími emisemi) a s ohle-
dem na tlak konkurence, kvůli kterému je nutné neustále snižo-
vat výrobní náklady.
 Trendem poslední doby je nasazení telematiky a inteligentních 
systémů hutnění. Jde o to, že stroje jsou schopny komunikovat 
s řídícím počítačem a na základě on-line informací se optimalizu-
je hutnění podkladů, případně celý proces pokládky asfaltové 
směsi, a to od obalovny, transportu na stavbu, položení a zhutnění.
Dalším směrem vývoje je vývoj plně elektrických válců. V součas-

né době máme vyvinutý příkopový válec a v sériové výrobě je 
lehký tandem o hmotnosti 2,6 tuny, kterého jsme vloni prodali 20 
kusů do západní Evropy.
 V současné době máme nastartováno i několik projektů zamě-
řených na digitalizaci výroby a logistiky, což povede ke snížení vý-
robních nákladů a optimálnímu využití výrobních kapacit.

Již téměř 20 let je bývalý Stavostroj znám jako Ammann. Zvýšily se 
požadavky na kvalitu s příchodem švýcarského kapitálu?
Já pracuji pro švýcarské fi rmy už od roku 1997, takže se dá říct, že 
chápu jejich přístup – nižší kvalita znamená větší garanční nákla-
dy a menší marže. Stavostroj, předchůdce Ammannu, ale pat-
řil mezi fi rmy schopné obstát v konkurenci. S příchodem švýcar-
ských majitelů šla spolehlivost ještě více nahoru a dnes už jsou 
náklady na reklamace pod 1 % z celkových tržeb.

Ammann se zapojuje do kulturního a společenského dění ve měs-
tě. Koho konkrétně podporujete? — Snažíme se přispívat menší-
mi částkami více subjektům z oblasti kultury, sportu, ale i školám 
a charitativním organizacím. Dlouhodobě podporujeme také Hos-
pic Anežky České v Červeném Kostelci.

Jaké máte plány do budoucna? — V příštích několika letech očeká-
váme velký posun v navýšení výrobní kapacity v rámci celé skupi-
ny. I s ohledem na to připravujeme nové řešení logistiky fi rmy, kte-
ré si vyžádá i stavební investice. Doufáme, že nás v tomto zámě-
ru radnice v rámci svých možností podpoří. Zatím máme ze spolu-
práce s městem velmi dobré zkušenosti.

Co byste rád dodal na závěr? — Největším bohatstvím Ammannu 
jsou lidé, kteří pro něj pracují. Mezi našimi zaměstnanci jsou stá-
le ti, kteří se zde vyučili ještě za dob Stavostroje a po více než 40 
letech ve fi rmě odcházejí do důchodu. Naši lidé stáli a stojí za 
svou fi rmou a doufám, že mohu říci, že i fi rma stojí za nimi.
 Ještě ke 20. výročí vstupu Ammannu do Stavostroje – Ammann 
hned po vstupu investoval v rámci projektu Hannibal více než mi-
liardu do technologie, budov a vybavení. Když jsem se ptal, proč 
právě název Hannibal (byl to kartaginský vojevůdce, který se slo-
ny přešel Alpy a napadl Řím ze severu), tak mi kolegové řekli, že 
když Hannibal nemohl najít cestu, tak si ji udělal.
 Věřím, že jsme na správné cestě a několik nových úseků jsme už 
společně s našimi lidmi postavili.

Foto archiv fi rmy Ammann Czech Republic, a. s. Jiří Švanda
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Z muzejního archivu
Byli někdy v zámeckém příkopu živí medvědi? Investigativní od-
dělení našeho muzea se vydalo zjistit, co je pravdy na tvrzení ně-
kterých pamětníků.

Listujeme stránkami kronik, prohlížíme staré fotografi e, ale po ži-
vých medvědech v příkopu nikde ani stopy. Nezbývá než sáhnout 
po jiném důvěryhodném pramenu – knize Nové Město nad Metují 
v pověstech a vyprávěních. Ta vypráví o čarodějích, vodnících, čer-
tech, ale ani zmínka o huňáčích na zámku.
 Nezbylo nám, než se vydat na místo a pohlédnout pravdě do očí. 
A když jsme se zadívali do těch medvědích kukadel, došlo nám, 
že v dětských vzpomínkách se mohou tito zámečtí strážci snadno 
proměnit v živé. Nevěříte? Běžte se přesvědčit sami se svými po-
tomky. Jiří Švanda
 Foto archiv Městského muzea Nové Město nad Metují

Městské muzeum

Navzdory pokračující rekonstrukci cesty mezi náměstím Republi-
ky a Husovým náměstím je galerie Zázvorka stále přístupná veřej-
nosti. Až půjdete na náměstí, zastavte se také u nás.
 V současné době u nás vystavují dvě výtvarnice působící v Br-
ně: Lenka Kamínková a Daniela Mikulášková. Dámy v galerii Zá-
zvorka představují svou abstraktní tvorbu na téma krajiny. Kamín-
ková se výtvarně vyjadřuje zejména malbou na plátně, zatímco 
Mikulášková aplikuje na plátno výšivku. Jejich společnou výstavu 
můžete navštívit až do 19. května.

Galerie je v dubnu otevřena od úterý do soboty od 10 do 16 ho-
din (polední pauza 12–12.30). Katrin Patriková

Lenka Kamínková – Začátek

Městská galerie Zázvorka

Výstavy v Novém Městě nad Metují
15. 2.–27. 4. – Městské muzeum
Dušan Vrchoslav
Výstava ke 100. výročí narození hudebního skladatele a pedagoga. 
Otevřeno úterý až neděle od 10 do 12 h. a od 12.30 do 16 h.
Pořádá Městské muzeum / www.muzeum-nmnm.cz

24. 2.–19. 5. – Městská galerie Zázvorka
Daniela Mikulášková (volná tvorba)
Lenka Kamínková (malba)
Otevřeno – únor až duben: úterý–sobota 9–12 a 12.30–17 h.,
květen: úterý–neděle 9–12 a 12.30–17 hodin.

1. 3.–30. 4. – Městský úřad, schodiště
Mým pohledem – výstava fotografi í Denisy Jiráskové
Pořádá Klub fotografů Nové Město nad Metují s Městským
klubem / www.mestskyklub.cz

27. 3.–5. 4. – Kino 70
„Nováč“ pohledem studentů architektury
Proluky na třídě Komenského, autobusové nádraží,
hotel Metuj, bývalé koupaliště a další témata. Pořádá město 
NMnM a Fakulta architektury ČVUT / www.novemestonm.cz

29. 3.–1. 4. – zámek Nové Město nad Metují
Tradiční řemeslná výstava (prodejní výstava)
Pořádá Petra Bláhová, Kateřina Hornychová
a zámek Nové Město nad Metují / www.zameknm.cz

2. 4.–28. 6. – Městská knihovna
Lidské a umělecké souznění slova a fotografi e
Výstava fotografi í a básní Jany Matoulkové a Dany Ludvíčkové
v průjezdu. Vernisáž proběhne 2. dubna od 17 h. Vystoupí
pěvecký sbor Kácov a na klávesy zahraje Bára Halamková.
Pořádá Městská knihovna / www.knihovnanm.cz

4. 4.–4. 6. – Městská knihovna
Jen tak pro radost
Výstava akvarelů novoměstské výtvarnice Aleny Thérové.
Vstup volný, klíč od expozice je k zapůjčení na oddělení
pro dospělé. Pořádá Městská knihovna / www.knihovnanm.cz
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Městský klub

V březnu v Městském klubu a v jím řízeném kině bylo opravdu živo. 
Již první víkend byl sál prakticky stále plný a sto diváků na projek-
ci nebylo výjimkou, nedělní taneční odpoledne pro seniory, násle-
dovalo zastupitelstvo města, další skvělý víkend v kině, projekce 
spojené s besedami „Jednotka intenzivního života“ s primářem 
paliativní péče MUDr. Ondřejem Kopeckým, Tancuj, Matyldo s be-
sedou na téma Alzheimerovy nemoci, velikonoční trhy v kině, pře-
dávání cen pro Sportovce roku města Nové Město nad Metují a ná-
sledující beseda s horolezcem Markem Holečkem, dětské předsta-
vení Matýsek – a jeho kamarádi a ve spolupráci se ZUŠ B. Smeta-
ny její první ples.

Klub seniorů Dobrá pohoda již vyrazil ven, např. na oběd do Vrcho-
vin v rámci Mezinárodního dne žen, na návštěvu hasičské zbrojni-
ce či na výlet na hrad Frymburk. Pravidelně se v organizaci města 
Nové Město n. Metují, pod patronací Ing. Jana Čopíka, Ph.D., koná 
Univerzita třetího věku. Přednášky probíhají jednou za 14 dní prá-
vě ve velkém sále kina. Vernisáží byla zahájena také výstava se-
mestrálních prací studentů architektury z Ateliéru Mádr na Fakultě 
architektury ČVUT s názvem „Nováč pohledem studentů architek-
tury“ a je možné ji vidět do 5. dubna. Vždy v otevírací době kina.

V dubnu nás dále čeká repríza hry novoměstských ochotníků spol-
ku NODIVSE – Naši furianti – a to 17. dubna. Kino nabízí skvělé 
fi lmy – komedii Sladký život a rodinné trháky Kung Fu Panda 4 
či Gump – jsme dvojka, v neposlední řadě také přímý přenos hry 
z Dejvického divadla – Elegance molekuly.

Vrcholnou dubnovou akcí budou v sobotu 27. 4. Brány města do-
kořán na novoměstském Husově náměstí. Představí se tradiční 
kulturní program – především ve spolupráci se ZUŠ B. Smetany 
a s prezentací novoměstských spolků, organizací i škol. Těšit se mů-
žete i na pouťové atrakce nebo prezentaci fi rmy Ammann, s. r. o., 
přehlídku automobilových veteránů a vzhledem k akci NovoExpo 
bude náměstí hostit i drobné trhovce, včetně občerstvení. Akce se 
koná od 10 hodin a upozorňujeme všechny návštěvníky, že par-
kování nebude na Husově náměstí možné, stejně tak bude stále 
platit uzavírka vjezdu okolo Zázvorky.

V prodeji jsou aktuálně Smetanovské sny pod taktovkou Novo-
městské fi lharmonie, repríza Našich furiantů v podání divadel-
ních ochotníků NODIVSE či červnové představení „Herbert“ jejich 
třebechovických kolegů. Otevírá se také přihlašování na taneční 
kurzy pro mládež (podzim 2024) a již jsou také v prodeji podzim-
ní kulturní pořady – divadelní představení Pardón, pane premié-
re s Petrem Nárožným nebo talk show Sirény na cestách.

Děkujeme za stálý zájem a těšíme se na kulturní duben.

 Za MK Zdeněk Krákora, ředitel

Turisté zvou na Putování za čarodějnicí
26. dubna – sokolovna / start od sokolovny v 17.00–17.30 h.

Trasa dlouhá cca 3 km s úkoly paní čarodějnice. Cíl na tábořišti 
Rezek – zde pálení čarodějnice, aktivity pro děti, opékání vuřtů
a další občerstvení. Vstupné dobrovolné.

Pořádá KČT Nové Město n. Metují / www.kct-novemestonm.wz.cz



11. dubna od 18 hodin 
ve společenském sále  knihovny

Vstupné dobrovolné

FELIX AUSTRIA *  ŠŤASTNÉ RAKO USKO

1  Arcivévodství dolnorakouské –
půvabná země kolem Vídně

REPORTÁŽE Z HISTORICKÝCH ZEMÍ MONARCHIE

Přednáší Petr Minařík

duben 2024 13

KULTURNÍ UDÁLOSTI

F I L M O V É  T I P Y  /  K I N 0  7 0  N O V É  M Ě S T O  N A D  M E T U J Í  /  D U B E N

t o p  p r e m i é r y
Rivalové
Drama / Romantický / Sportovní
USA / 2024, délka 131 min.
Režie: Luca Guadagnino

č e s k é  p r e m i é r o v é  f i l m y
Sladký život
Komedie / Česko, 2024, délka 101 min.
Režie: Tomáš Hoffman
Scénář: Martin Horský, Tomáš Hoffman

d ě t s k é  a  r o d i n n é  f i l m y
Prázdniny s Broučkem
Česko / 2024
Režie: Jiří Matoušek
Hrají: B. Poláková, L. Příkazký, M. Isteník, . . .

Gump – jsme dvojka
Rodinný / Dobrodružný / Česko, 2024
Režie a kamera: F. A. Brabec
Scénář: Filip Rožek
Hrají: B. Polívka, R. Krajčo, V. Kerekes, . . .

b i o  s e n i o r
Jeden život —  Úterý 9. dubna
Drama / V. Británie, 2023, 108 min.
Režie: James Hawes
Scénář: Lucinda Coxon

Matka v trapu —  Úterý 23. dubna
Česko, 2024, délka 91 min.
Režie: Hana Hendrychová
Hrají: P. Hřebíčková, L. Vlasáková, B. Klepl,
J. Plesl, J. Švandová, M. Němec, . . .

P o d r o b n ě j i  n a  w w w . k i n o 7 0 . c z

Patrick (Josh O’Connor) a Art (Mike Faist) se skamarádili díky společné vášni k tenisu 
a během dospívání se stali nerozlučnými přáteli. Když však do jejich životů vstoupí 
nadějná tenistka Tshi (Zendaya), jejich vztah se změní. Z kamarádů se stanou sou-
peři v lásce ale i na tenisovém kurtu. Hrají: Zendaya, Josh O‘Connor, Mike Faist, Faith 
Fay, A. J. Lister.

Hokejový reprezentant Rosťa Beran (Vladimír Polívka) je borec každým coulem. Žije 
v luxusním bytě, má rychlé auto a spoustu mladých milenek v duchu hesla: Nad tři-
cet let neberu! Peníze a titul mistra světa mu dávají báječný pocit nedotknutelnosti 
a nadřazenosti. Ale nic netrvá věčně . . . Nečekaný kolaps v posteli s krásnou blon-
dýnou udělá za Rosťovou bohorovnou pohodou tlustou EKG čáru. Hrají: V. Polívka, 
P. Hřebíčková, J. Cina, A. Dolečková, O. Sulženková, J. Boková, V. Kotek, H. Čermák, . . .

Nová Gumpova cesta začne přesně tam, kde ta předchozí skončila. Se svým milo-
vaným Béďou Kozím Bobkem projde hlavní zvířecí hrdina příběhem, který už jim 
dávno předtím napsaly hvězdy. A zatímco Gumpův první příběh byl smutnější, v jeho 
volném pokračování se diváci mohou těšit na spoustu vtipných zvířecích scén. Nově 
se objeví psí slečna Jenny, která si zahraje Gumpovu sestru Kytičku.

Jeden život je britský životopisný fi lm o britském humanitárním pracovníkovi Nicho-
lasi Wintonovi. Film sleduje Wintona, který se ohlíží za svou minulostí, kdy pomá-
hal skupinám židovských dětí v Němci okupovaném Československu, aby se mohly 
ukrýt a uprchnout v letech 1938–39, těsně před začátkem druhé světové války. Hrají: 
Anthony Hopkins, Johnny Flynn, Helena Bonham Carter, Jonathan Pryce, Lena Olin, 
Romola Garai, Adrian Rawlins, Samantha Spiro, Marthe Keller, Alex Sharp.

Na dětském oddělení pro vás budeme mít otevřeno
v sobotu 27. dubna od 9:30 do 11 hodin

a tentokrát si představíme řadu novinek

Pro všechny
bez rozdílu věku 

VSTUPNÉ ZDARMA

Můžete přinést i hru z domu, 
kterou byste nám chtěli ukázat

 a zahrát si ji

DOPOLEDNÍDOPOLEDNÍ
DESKOVKYKDESKOVKY

Přijďte si zahrát deskové hry do knihovny!

Kdo by někdy nechtěl vyrazit na rodinnou dovolenou krásným červeným karava-
nem po dědovi? Bára Poláková coby dobrodružná máma dvou dětí a nadšená food 
blogerka, řekne této výzvě ano. Její manžel, kterého si zahrál Lukáš Příkazký, dobro-
družné nadšení ani trochu nesdílí. Celá rodina nakonec k moři vyrazí – obytňákem.

Hlavní hrdinka komedie Matka v trapu Sylvie (Petra Hřebíčková) má dobré místo 
v reklamní agentuře, pracovní úspěchy, krásné, vzorné děti a její manžel je známý 
malíř. Na první pohled štěstí. Jenže – je to pravda? všichni si zvykli, že Sylvie všechno 
vyřeší, zařídí, zaplatí. V Sylvii se najednou něco zlomí – a chce od všeho utéct . . .
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N O V I N K Y  V  M Ě S T S K É  K N I H O V N Ě

Čhávata z manéže – s romským rodinným cirku-
sem Amerikou třicátých let / Gary G. Steele
Autobiografi cký román, v němž autor, potomek 
romské cirkusácké rodiny, líčí dramatický život 
svých prapředků v USA zejména v době hospodář-
ské krize ve třicátých letech 20. století. Ví o životě 
v manéži své. Chápe, jaký význam mají solidari-
ta, soudržnost, obětavost, úcta k lidem i zvířatům 
a humor pro přežití kočovné společnosti, vnímá je 
nicméně jako univerzální hodnoty. Schopnost své 
rodiny projít těžkými časy se vztyčenou hlavou 
představuje jako inspiraci i pro současnou dobu.

Mýty – ilustrované vydání / Stephen Fry
Nikdo neumí milovat a nenávidět, toužit a podvá-
dět tak odvážně a rafi novaně jako řečtí bohové a 
bohyně. Jsou jako my, ale jejich činy a dobrodruž-
ství jsou vepsány do nebeské klenby nad našimi 
hlavami. Stephen Fry, který se do mýtů od zrození 
vesmíru po stvoření lidstva zamiloval už jako dítě, 
převyprávěl s typickým britským humorem tyto 
příběhy pro dnešní tragikomickou dobu. Staňte 
se svědky toho, jak se Athéna zrodila z praskliny v 
Diově obří hlavě, následujte Persefonu do temné-
ho Hádova podsvětí, prožijte Prométheův děsivý 
a nekonečný trest za zradu Dia a děste se toho, co 
přijde, až Pandora otevře skříňku plnou utrpení.

Česká křesťanská akademie
Místní skupina Nové Město nad Metují

a

Městská knihovna Nové Město nad Metují
srdečně zvou na přednášku

Terezie Dubinová, Ph.D.

Palestinsko -
izraelský  konflikt

  Út  30. 4. 2024    Městská knihovna
   v   18  hodin Nové Město nad Metují

Komenského 30
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                 

Program je spolufinancován z prostředků města

        

STEP INTO THE WORLD
OF RENAISSANCE ART
a majestic exhibition
of masterpieces

Immerse yourself in the awe-inspiring beauty
and timeless elegance of Renaissance art at our
extraordinary exhibition. Experience the genius
of renowned artists from the golden age of
creativity and be transported to a captivating
era of artistic mastery.

AUGUST 14 - SEPTEMBER 23
10:00 AM — 7:00 PM 

RIMBERIO  GALLERY
123 Anywhere St., Any City
www.reallygreatsite.com Jen tak

pro
radost

4. 4. - 4. 6. 2024

Alena Thérová 
akvarely
Výstava v otevírací době knihovny
 ve společenském sále

Poslední kacíř – Román ze středověké Prahy / 
Martin Chadima
Jak by vypadalo Jméno růže, kdyby se odehrávalo 
ve středověké Praze? Vstupte do husitské Prahy 
v letech 1419–20. Ondřej z Ježova, novic vyhnaný 
z kláštera, a jeho ctihodný přítel Petr z Pelhřimo-
va se vydávají na dobrodružnou výpravu za ta-
jemstvím, jehož kořeny sahají hluboko do minu-
losti vyhlazených francouzských kacířů. Poslední 
kacíř je strhující historický román, který vás vtáh-
ne do temného a záhadného světa středověku. 
Spolu s hrdiny ocitnete uprostřed epického boje 
mezi vírou a poznáním, plného nebezpečí a vzru-
šení. Jejich osudy se proplétají s temnými silami 
a příběh odkrývá zákulisí staré Prahy, kde se stře-
távají se prastará tajemství s budoucím osudem.

Nenávist / David Lagercrantz
Profesor Rekke coby novodobý Sherlock Holmes 
objasňuje další neřešitelný případ. Lze nalézt 
ženu, která sice podle všeho už čtrnáct let leží 
pochovaná na hřbitově, ale její manžel tvrdí, že ji 
zahlédl na fotografi i ze současnosti? Rekke znovu 
spojí síly s policistkou Vargasovou, do jejich pát-
rání však brzy zasáhne někdo, o kom profesor už 
nikdy nechtěl slyšet: osoba, která ho nenávidí víc 
než cokoli na světě. Z minulosti se vynoří brutální, 
sériové zločiny, aby nenávratně ovlivnily přítom-
nost. Jen ty nejstrašnější příběhy totiž dokážou 
probudit mrtvé . . .
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Duben na zámku rodiny Bartoň–Dobenín
Vážení přátelé, letošní turistickou sezonu jsme zahájili o prodlou-
ženém velikonočním víkendu. Během měsíce dubna je naše pa-
mátka otevřena o víkendech v čase od 10 do 16 hodin. Přístupný 
je hlavní prohlídkový okruh „Zámecké interiéry“. Po předchozí 
domluvě pro skupinu min. 10 osob je možné absolvovat návště-
vu i ve všední dny nebo zavítat na druhý interaktivní prohlídko-
vý okruh „Od půdy po sklep“.

Zámecké hodiny
S hodinářem Ing. Karlem Nývltem si v sobotu 20. dubna můžete 
prohlédnout první patro zámku a na závěr této netradiční prohlíd-
ky nahlédnete až k zámeckým hodinám věže Máselnice.

Novoexpo + inovace 2024
V termínu od 26. do 28. dubna bude na zámku probíhat veletrh 
inovativních technologií s názvem Novoexpo + inovace 2024. Těšit 
se můžete na zástupce významných hráčů na poli umělé inteligen-
ce, virtuální reality, technologií a kreativy.

Nabídka pro školy
Pro zpestření a obohacení výuky na základních a středních ško-
lách máme speciální nabídku edukačních programů. S pracovním 
listem si tak žáci mohou projít 1. a 2. prohlídkový okruh.

Ubytování na zámku
Dopřejte si speciální zážitek a přenocujte přímo na zámku! Stačí si 
vybrat jedno z našich tří stylových apartmá. V ceně pobytu je za-
hrnuta královsky bohatá snídaně a prohlídka zámku s průvodcem. 

nádvoří hotelu Rajská zahrada 

Prodejní

jarní trh 

Jarní trhy

v Ráji
14. 4. 2024

10 - 18 hod

Rukodělné výrobky

lokálních tvůrců 

Teplé nápoje  Občerstvení

v RájiJarní trhy

Tel. recepce: +420 773 777 773, Restaurace:  +420 778 424 450 
E-mail: recepce@hotelrajskazahrada.cz

www.hotelrajskazahrada.czwww.hotelrajskazahrada.cz

        … budete se 
    cítit jako v Ráji.

Dárkové poukazy
Udělejte radost svým blízkým koupí dárkového poukazu. Rádi vám 
připravíme poukaz na ubytování v jednom ze zámeckých apartmá, 
prohlídku zámku nebo piknik v zámecké zahradě.

Dále plánujeme spousty novinek, o nichž vás budeme průběžně 
informovat zde ve Zpravodaji a na našich sociálních sítích.

Za rodinu Bartoň-Dobenín a Správu zámku vám přejeme hezké jaro.
 Lucie Oubrechtová a Ondřej Daněk

KULTURNÍ UDÁLOSTI
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Zápis dětí k povinné školní docházce
Podle školského zákona je zákonný zástupce povinen přihlásit 
dítě k zápisu k povinné školní docházce, a to v době od 1. do 30. 
dubna kalendářního roku, v němž má dítě zahájit povinnou škol-
ní docházku.
 V ZŠ Komenského se zápis koná ve čtvrtek 4. a v pátek 5. dubna, 
v Základní škole Malecí ve čtvrtek 11. a v pátek 12. dubna a v Zá-
kladní škole Krčín se zápis koná ve čtvrtek 25. a v pátek 26. dubna. 
Bližší informace o zápisu budou včas vyvěšeny na viditelných mís-
tech přímo ve školách a na stránkách školy.
 V případě, že rodič uvažuje o odkladu povinné školní docházky, 
je nutné o toto požádat ředitele školy a spolu s žádostí přiložit 
doporučující posouzení příslušného školského poradenského za-
řízení a odborného lékaře nebo klinického psychologa.

 Mgr. Lucie Hoffmannová, Oddělení školství a sportu

Informace z novoměstských
mateřských škol
Všechny zájemce zveme na Dny otevřených dveří novoměstských 
mateřských škol. Můžete se seznámit s prostory jednotlivých ma-
teřských škol, se zaměstnanci, zahradou. Vaše děti si mohou po-
hrát a vy se můžete informovat.

Dny otevřených dveří v mateřských školách budou v následujících 
termínech:

Mateřská škola Na Františku 845 / středa 17. dubna,
otevřeno 8–11 a 14–16 hodin

Mateřská škola Pod Výrovem 106 / středa 17. dubna, otevřeno
8–11 a 14–16 hodin (odloučené pracoviště MŠ Na Františku)

Mateřská škola Rašínova 600 / čtvrtek 11. dubna,
otevřeno 8–11 a 14–16 hodin

Mateřská škola Krčín (ZŠ a MŠ Krčín) / úterý 16. dubna,
otevřeno 8–11 a 14–16 hodin

Mateřská škola Vrchoviny / úterý 16. dubna, otevřeno
8–11 a 14–15.30 hodin (odloučené pracoviště ZŠ a MŠ Krčín)

Zápis do Mateřské školy Na Františku 845 a Rašínova 600
bude v pondělí 6. května a ve čtvrtek 9. května od 7 do 16 hodin.

V mateřské škole Krčín a Vrchoviny bude zápis v pondělí 6. květ-
na od 7 do 16 hodin.
 Pro odloučené pracoviště MŠ Pod Výrovem bude zápis v MŠ Na 
Františku.
 Za ředitelky mateřských škol Hana Kavková

Masopust v MŠ Pod Výrovem
Dovolte nám, abychom vyjádřili poděkování všem, kteří se přišli 
podívat na naše děti v masopustních maskách a tím nás podpořili 
v našem již tradičním masopustním průvodu kolem náměstí. Dě-
tem i nám jste udělali velikou radost. Přesvědčili jsme se, že se 
o naše aktivity zajímáte a že máme v dlouhodobé tradici pokra-
čovat. Děti a zaměstnanci Mateřské školy Pod Výrovem

ZŠ – prezentace žáků na radnici
Ve čtvrtek 15. března tři žáci základní školy (D. Vinter, V. Halla, 
A. Řehák) navštívili novoměstskou radnici, aby představili průběh 
celoročního projektu Škola pro udržitelný život. Tento projekt, za-
štiťovaný Střediskem ekologické výchovy SEVER, v tomto roce spo-
lu s námi ve svých obcích plní další tři desítky škol. My mu každý 
měsíc vyčleňujeme alespoň jeden projektový den, kdy se věnuje-
me plnění jednotlivých kroků. Na radnici se žáci setkali s panem 
starostou a několika zástupci městského úřadu, aby jim předsta-
vili své nápady, které by přispěly ke zlepšení kvality života ve měs-
tě. Zástupci města se vyjádřili k jednotlivým návrhům, mezi něž 
patří například realizace chodníku do Klopotova, výstavba kou-
paliště, umístění vodních prvků či pořízení solární nabíjecí lavič-
ky. Prioritním nápadem, se kterým děti na radnici přišly, je zhoto-

vení informační tabule u kaple sv. Jana Nepomuckého. Tento ná-
pad se na radnici setkal s kladným ohlasem a podporou. Ale toto 
byl pouze první krok k samotné realizaci, neboť nás ještě čeká 
jednání s památkáři, majiteli pozemku a zhotoviteli. Přestože je 
před námi ještě velký kus práce, tak věříme, že se nám vše poda-
ří dokončit. Bc. Michaela Černá
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Lyžák sedmých tříd
Také letos jeli naši žáci na lyžařský kurz do Herlíkovic ve Vrchlabí 
a i přesto, že jim počasí nepřálo, všichni si jej užili. Mnoho z nich 
stálo na lyžích poprvé, základy se však naučili velmi rychle a na 
konci výcviku jim jízda nečinila žádné potíže. Sněhu však bylo 
málo a déšť s jarními teplotami tomu moc nepomáhal. Žáci však 
nelenili a vydali se na průzkum Vrchlabí a jeho okolí, které jistě 
za to stojí.

Výlet družiny do Hradce Králové
Družina zorganizovala výlet do Hradce Králové s návštěvou přírodo-
vědného centra. Nejprve však děti čekalo představení Divadla Drak, 
které bylo plné pantomimy, akrobacie i humoru. Po kulturní vložce 
se odebraly o několik ulic dále a zavítaly do přírodovědného centra 
při ZŠ Bezručova. Děti tak mohly na vlastní oči vidět chameleony, 
vodní želvy, ryby z Amazonky, ale i opice a mnoho dalšího.

Návštěva předškoláků
Do naší školy zavítali předškoláci z novoměstských mateřských škol, 
aby nahlédli nejen do hodin žáků prvních tříd, ale aby si také pro-
hlédli prostory školy, kterou budou případně od září navštěvovat. 
Učitelé prvního stupně i vychovatelky školní družiny je provedli 
školou, zavedli je také do tělocvičny, kde si děti vyzkoušely různé 
sportovní a dovednostní aktivity – od střelby na bránu přes běh 
až po hod basketbalovým míčem na koš. Měly i možnost se sezná-
mit se zvířecími obyvateli naší školy. Nakonec je čekala odměna 
v podobě sladkých palačinek připravených ve školní kuchyňce. 
Doufáme, že si to předškoláci užili a že se s nimi uvidíme při zápisu 
do prvních tříd.

Rádi bychom vás zároveň pozvali na zápis do prvních tříd, který 
proběhne 4. a 5. dubna vždy od 14 do 17 hodin.
 Jan Pelc

V ekocentru Paleta si to šesťáci nejen užili, ale mnohé se i naučili
Milí čtenáři, chtěla bych vám napsat, jak jsem se měla na ekolo-
gickém pobytu v Ekocentru Paleta v Oucmanicích. Začalo to tak, 
že jsme měli sraz v 6.20 h. na nádraží a v 6.35 h. jsme odjížděli do 
Chocně. V Chocni jsme přestupovali a jeli pět minut do Brandýsa 
nad Orlicí, kde jsme vystoupili a šli pěšky 2,3 kilometru do Oucma-
nic. Došli jsme do Palety a ubytovali jsme se. Ještě před obědem 
jsme šli na procházku do lesa. V lese jsme plnili úkoly a hráli hry. 
Potom jsme šli na dobrý oběd. Po obědě jsme odpočívali. Odpole-
dne jsme měli uvítací program s tajenkou a program na statku, kde 
jsme se seznámili se zvířaty. Například s oslíkem Ámosem, kozlem 
Honzou a kozami Haničkou a Rózou. Byla večeře a byla dobrá. Ve-
černí program jsme měli s paní učitelkou třídní a s paní učitelkou 
Volfovou. Kolem 22. hodiny jsme šli spát.
 Druhý den ráno jsme šli na snídani a potom jsme měli program 
o koloběhu vody. Odpoledne po obědě jsme se dozvěděli, jak še-
třit elektřinou. Taky jsme stihli vyřezávat dřevěné lžičky. Po veče-
ři jsme hráli hry.
 Třetí den ráno po snídani jsme míchali bylinky do čaje. Říkali 
jsme si, jak voní a co léčí. Pak jsme měli oběd. Po obědě jsme šli 
na nádraží do Brandýsa nad Orlicí a jeli jsme do Chocně, kde jsme 
přestoupili a jeli zhruba jednu hodinu do Nového Města nad Me-
tují, kde si mě na nádraží vyzvedl táta a jeli jsme domů.
 Pobyt se mi moc líbil. Je to tam hezké. Tento program vám do-
poručuji. S pozdravem
 Karin Andresová, 6. A, ZŠ Krčín

Projekt „Adopce na dálku“
Společné téma „Adopce na dálku“ dalo ve středu 6. března dohro-
mady Městskou knihovnou v Novém Městě nad Metují, Diecézní 
charitu Hradec Králové a krčínskou školu. Tento projekt podpo-
ruje nejchudší rodiny v Indii a zajišťuje jejich dětem tolik potřeb-
né vzdělání, které si vzhledem ke své fi nanční situaci nemohou 
dovolit. Vernisáž zahájilo vystoupení sboru Terénní berušky pod 
vedením Libora Drašnara, dále Štěpán Jiří Beneš, žák 9. B a člen 
žákovského parlamentu, představil přítomným, jak se žije lidem 
v Indii a jak adopce na dálku konkrétně pomáhá. Následovala ko-
mentovaná prohlídka černobílých fotografi í, které v Indii pořídi-
la paní Ing. Anna Maclová, ředitelka hradecké charity. Fotografi e 
ukazovaly velmi skromný, přesto šťastný život tamních lidí. Oblast 
Belgaum, ze které fotografi e pocházejí, je domovem Aruna Davi-
da, jehož vzdělání fi nancuje žákovský parlament Krčín již devátým 

ZŠ a MŠ KrčínZákladní škola Komenského
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rokem. Děkujeme všem, kteří se účastnili tohoto milého setkání. 
Někteří dokonce přispěli na Arunovo vzdělání a výsledná částka 
2 145 Kč je pro školní parlament skvělým startem do příštího dár-
covského roku. Mgr. Pavla Halásková, ZŠ a MŠ Krčín

Pojďte si s námi udělat pěkný den
„To máme dneska pěkný den“ je název benefi čního koncertu, kte-
rý připravují pěvecké sbory z krčínské základní školy. Notičky i Te-
rénní berušky již nyní pilně nacvičují nový repertoár, který před-
staví svým příznivcům ve čtvrtek 16. května v 17 hodin v restau-
račním zařízení Pyramida Odborné školy Nové Město nad Metují. 
A tento den bude pěkný nejen pro ty, kteří dorazí na koncert a pro 
samotné účinkující, ale především společně uděláme pěkný den 
zaměstnancům a klientům Mateřské školy a Základssní speciální 
školy NONA, protože právě oni obdrží výtěžek z tohoto koncertu 
na vybudování výtahu. Přijďte i vy společně s pěveckými sbory ze 
ZŠ a MŠ Krčín pomoci těm, kteří to potřebují. Užijte si s námi pěk-
ný den. Pomozte nám udělat mnoho pěkných dní tam, kde to sku-
tečně potřebují. Budeme se na vás těšit!

 Notičky a Terénní berušky, pěvecké sbory ZŠ Krčín

Únor v ZŠ Malecí
V úterý 6. února proběhla v tělocvičně naší školy pro první i dru-
hý stupeň talk show „Jak se dělá zoo“ Petra Fejka, bývalého ředi-
tele Zoo Praha, který ji vedl třináct let a zasloužil se o její porevo-
luční přeměnu. Pan Fejk vyprávěl o zvířatech i lidech, především 
o velké povodni v roce 2002 a o osudech některých zvířat při ní. 
A také o tom, jak záplava změnila celou zoo a jak se pracovníci zoo 
i dobrovolníci pustili do její obnovy. Zajímavá byla část o těch zví-
řatech, která ze zoo utíkala. Žáci se seznámili i s některými méně 
známými druhy zvířat a na konci besedy poznávali jejich hlasy.

 Ve středu 7. února se osmé a deváté třídy zúčastnily divadelní-
ho představení Bylo nás pět v náchodském Beránku. Známou pró-
zu Karla Poláčka zpracovalo pro divadelní prkna Divadlo Šumperk 
a předvedlo představení v plné verzi večerní činohry, to znamená, 
že nebylo pro školy zkráceno. Žáci se seznámili s hlavními chla-
peckými postavami díla, ale i s dalšími obyvateli malého městečka 
a také s tehdejší dobou. Dobře mohli sledovat jazykovou komiku, 
vyplývající ze střídání spisovného a nespisovného jazyka.
 Téhož dne naši žáci s paní asistentkou odjeli na okresní kolo 
soutěže v anglickém jazyce v Náchodě. V 9 hodin byl zahájen po-
slech s porozuměním a poté žáci vyplňovali pracovní list s otáz-
kami k textu s výběrem možností. Po přestávce byla zahájena ústní 
část, kde se jednotliví soutěžící představili a konverzovali na vy-
losované téma. Vynikajícího výsledku dosáhla Stela Syrovátková 
z 9. B, která ve své kategorii zvítězila. Na krásném třetím místě se 
v téže kategorii umístil Kristián Masaryk z 8. C.
 V pátek 9. února navštívila třída 2. A místní knihovnu, kde si 
paní knihovnice připravila pro děti besedu o spisovatelce Ivoně 
Březinové a její nové knížce Natálčin andulák. V knihovně pro ně 
byla připravena spousta zábavných úkolů, které žáci společně pl-
nili a také se proměnili ve spoluautory knihy.
 Lyžařské výcvikové kurzy se konaly ve dvou termínech, vždy na 
šest dní, od neděle do pátku. Třídy 7. B a 7. C odjely již 21. ledna 
a třída 7. A až 11. února. Zázemí jim poskytl, tak jako v předcho-
zích letech, penzion Černá Voda v Orlickém Záhoří. Děti si vezly 
sjezdové i běžecké lyže, někdo i snowboard. První turnus žáků si 
užil dostatek sněhu, takže děti mohly na sjezdové lyže i na běžky. 
V druhém termínu, kdy byly jarní teploty a na začátku dokonce 

Základní škola Malecí

Městské muzeum 
Nové Město nad Metují

Vás zve na setkání ke vzpomínce na 

www-muzeum-nmnm.cz

promluví Miloslav Vondřejc 
hudebně doprovodí žáci ZUŠ  

v historickém sále muzea 
v sobotu 13. dubna 2024 

od 14 hodin 

Dušana Vrchoslava 
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pršelo, to bylo horší, ale lyžovat na sjezdovce se dalo a zkušeněj-
ší lyžaři lyžovali již v neděli v dešti. Jednotlivci jezdili i na snow-
boardu, jen běžecké lyže se tentokrát nedaly použít, zato si děti 
vyzkoušely v Orlickém Záhoří i nově otevřený areál.
 Do 13. ročníku Fotografi cké soutěže ČZS 2024 na téma „Malí a vel-
cí pomocníci na zahradě“ bylo zasláno celkem 50 fotografi í, a to 
i tentokrát velice zdařilých. Mezi malými a velkými pomocníky na 
zahradě se objevili různí živočichové, ale i děti. Komise pro práci 
s mládeží s odbornou pomocí šéfredaktora časopisu Zahrádkář 
Jana Stanzela stanovila výsledné pořadí. 3. místo obsadil Marek 
Semerák, 5. místo Adéla Geržová a 6. místo Nikola Scholzová. Fo-
tografi e budou vystaveny na výstavě „KVĚTY“ v Lysé nad Labem 
a publikovány v časopisu Zahrádkář a na webových stránkách ČZS.
 Pro velký zájem dětí se školní družina rozhodla zorganizovat 
ještě jednu návštěvu rychnovského aquaparku, a to 15. února. Ta 
první se uskutečnila na podzim.
 Stejný den se uskutečnily také první předškolní dílničky, které 
budou pokračovat i v následujících měsících. Od 19. února proběhl 
na návrh žákovského parlamentu barevný týden – černé pondělí, 
oranžové úterý, modrá středa, zelený čtvrtek a růžový pátek, kdy 
mohli žáci i učitelé přijít v oblečení nebo doplňcích dané barvy.
 Ve středu 21. února se konalo na Gymnáziu Jaroslava Žáka v Ja-
roměři okresní kolo Zeměpisné olympiády. Naši školu reprezento-
vali Matyáš a Šimon Krásovi z 9. A. V kategorii C, která je určena 
žákům osmých a devátých ročníků a příslušných ročníků osmile-
tých gymnázií, se utkalo v zeměpisných znalostech a praktických 
dovednostech 32 žáků. Matyáš Krása získal skvělé 2. místo a po-
stupuje do krajského kola. Šimon Krása se umístil na 16. místě.

 Mgr. Ivana Rydlová
Více informací a fotografi e na www.zsmaleci.cz

Střední průmyslová škola,
Odborná škola a Základní škola
Nové Město nad Metují
Velikonoce na průmyslovce – DOBROsoutěž

Naši žáci studijního oboru Mechanik seřizovač pokračují v celo-
státní soutěži nazvané DOBROsoutěž, kterou pořádá Autodesk 
Academia Program. Soutěž je zaměřena na vytvoření konkrétního 
produktu a ten pak putuje např. do dětského domova. Jednoduše 
řečeno, nejde jen o soutěž pro soutěž, ale i o aktivní zapojení se 
do charitativních projektů, kdy je předem znám příjemce.
 V prvním kole této soutěže s vánoční tematikou jsme obsadi-
li první místo s vykrajovátkem. V lednu 2024 Autodesk Academia 
Program vyhlásil druhou DOBROsoutěž, kdy žáci měli vyrobit rá-
meček na fotografi i s velikonoční tematikou.
 V soutěži se musí skloubit kreativita žáků, jejich znalosti a do-
vednosti CAD, 3D tisku a dalších moderních technologií tak, aby 
byly splněny náročné požadavky na originalitu výrobku.
 V tomto kole se naše škola se svým velikonočním rámečkem 
umístila v těsném závěsu za vítězem soutěže. I to je velký úspěch. 

Za úspěch v soutěži lze považovat i to, nebo právě to, že naši žáci 
mají zájem podporovat charitativní projekty. Velké poděkování 
patří panu Radomilu Čapkovi z reklamní společnosti KARE, s. r. o., 
v Novém Městě nad Metují, který nám byl nápomocen s praktic-
kou realizací projektu na řezacím laserovém plotru.
 Žákům děkujeme za vzornou reprezentaci školy a těšíme se na 
další DOBROsoutěž. Ing. Jiří Jirman

Restaurant Pyramida – 5. 3. 2024

Během zimy nastal čas vylepšit vnitřní vybavení prostor Pyramidy, 
jelikož to původní už bylo hodně retro. Došlo k nákupu nových 
stolů a židlí, výmalbě, nátěru zábradlí, pořízení dekorací, poko-
jových rostlin, ale také ubrusů a rautových sukní neboli skirtingu. 
U vstupu do budovy byly nově obloženy schody.
 V Pyramidě je možnost pořádání různých akcí. Pro zákazníky při-
pravujeme svatby, fi remní večírky, oslavy, rauty, koncerty či výroč-
ní schůze. Celková kapacita Pyramidy je 120 míst k sezení při uspo-
řádání židlí do řad a v případě sezení u tabule či rozmístěných 
stolů 90 míst. K dispozici je pódium a taneční parket.
 Učitelé odborného výcviku a žáci gastro oborů (Kuchař–číšník, 
Cukrář, Pekař) připravují občerstvení dle předchozí domluvy – tep-
lou a studenou kuchyni, mini zákusky, pečivo, koláče apod. – a bu-
doucí číšníci zajišťují i obsluhu. Mgr. Hana Holečková

Učíme se na „Rodince“

Pro žáky dvouletého učebního oboru Provozní služby, dle školní-
ho vzdělávacího plánu obor Rodinka, učitelé připravují celou řa-
du programů, exkurzí, projektových dnů tak, aby vhodně docháze-
lo k propojení teoretické a praktické výuky. Tento obor umožňuje 
žákům se speciálně vzdělávacími potřebami získat výuční list a na-
jít uplatnění především v provozních službách. V únoru žáci na-
vštívili Prádelny a čistírny Náchod, a. s., obchod s kořením Drana 
a Městské divadlo Dr. Josefa Čížka v Náchodě – představení Bylo 
nás pět. V rámci stolničení a společenské výchovy žáci posnídali 
v hotelu Rajská zahrada a prohlédli si provoz školní kuchyně na 

„Kasárnách“.



20 Novoměstský zpravodaj

ŠKOLY INFORMUJÍ
 Nezapomněli ani na svátek svatého Valentýna. S tradicí svátku 
se seznámili v hodinách všeobecných předmětů, při odborném 
výcviku upekli dort ve tvaru srdce a vyrobili valentýnské dekora-
ce a drobné dárečky.
 V projektu „Příležitost pro začátek“ absolvovali dvě vzdělávací 
aktivity. S organizací Aspekt, z. s., Náchod besedovali o rozvoji zá-
kladních kompetencí za účelem snazšího uplatnění na trhu práce. 
Druhým programem byly Motivační aktivity – Profesní seniorita, 
kdy hlavním cílem je účastníkům ukázat cesty pro řízení vlastní 
pracovní kariéry, motivovat k dalšímu vzdělávání a osobnímu roz-
voji. Setkání slavnostně ukončilo předání Certifi kátů o absolvová-
ní motivačních aktivit. Mgr. Stanislava Bílková

Pravidelné okénko IV. / 24

Milí čtenáři a příznivci umění, opět přinášíme zprávy o dění v naší 
škole. Mnohé se událo, ale ještě více nás čeká.

Rok české hudby 2024
Naše škola se do Roku české hudby 2024 zapojí projektem Smeta-
na200/Vrchoslav100, ve kterém připomeneme výročí dvou sklada-
telů, kteří jsou spojeni s naší školou. Bedřich Smetana je skladate-
lem neodmyslitelně spjatým s Novým Městem nad Metují, ale také 
s naší školou, která hrdě nese jméno tohoto hudebního velikána. 
A výročí 200 let od narození nemůžeme nechat bez povšimnutí 
ani my. Stejně tak nemůžeme zapomenout na pana Dušana Vrcho-
slava, skvělého muzikanta, skladatele, dirigenta a bývalého peda-
goga naší školy, jehož sté výročí od narození si letos také připo-
mínáme. Vedle těchto skladatelů připomeneme i skladatele další, 
kteří jsou spjati s Rokem české hudby. A jak budeme skladatele 
připomínat? Jak jinak, než hudbou. Ovšem o tom vás budeme ješ-
tě informovat.

Úspěchy klavírního oddělení na okresní soutěži hry na klavír
V úterý 12. března se v náchodské ZUŠ zúčastnilo deset žáků naše-
ho klavírního oddělení okresního kola soutěže ve hře na klavír. Ze 
šesti zúčastněných škol postoupilo do krajského kola za celý okres 
patnáct sólistů, z toho šest z naší ZUŠ. Jmenovitě gratulujeme: 
Nikol Krynkové, Kláře Bednářové, Elle Grimové, Michaele Žabkové, 
Anežce Staňkové a Veronice Vlčkové. V sólové hře jsme získali ještě 
jednu druhou cenu, o kterou se zasloužila Zora Uhlířová, a jednu 
třetí cenu, kterou získal Michal Pokluda. V kategorii čtyřruční hry 
pak dvě druhé ceny pro duo Hvězdičky (Adéla Kozáková a Nikol 
Krynková) a duo ELVI (Ella Grimová a Vincent Linhart). Porota též 
udělila našim žákům zvláštní ocenění za interpretaci jednotlivých 
skladeb: M. Žabkové a M. Pokludovi za interpretaci vlastních skla-
deb, Elle Grimové za Prokofjevův Valčík, Anežce Staňkové za in-
terpretaci skladby Dance creole od Cecile Chaminade a duu ELVI 
za Valčík D. Šostakoviče. Z těchto výsledků máme velkou radost! 

ZUŠ Bedřicha Smetany

Děkujeme všem žákům za skvělou reprezentaci naší školy. Děku-
jeme učitelům:  Mgr. Viktorii Petříkové, MgA. Jaroslavě Staňkové, 
Pavlíně Vítové, Petře Dostálové a Miloslavu Vondřejcovi za přípra-
vu. Do krajského kola, které se bude konat 25. a 26. března v Hradci 
Králové, přejeme našim mladým hudebníkům hodně štěstí.

Držte našim žákům palce i nadále
Jaro je obdobím soutěží, a tak naše žáky a jejich učitele čeká ješ-
tě řada soutěžních vystoupení. Před námi jsou soutěže ve hře na 
smyčcové nástroje, soutěžní přehlídka pro jazzové soubory a ta-
neční orchestry a soutěžní přehlídka pro dechové orchestry. Zlom-
te vaz!

Zájemci již mohou posílat přihlášky na nový školní rok 2024/2025
Pokud o přihláškách zatím jenom uvažujete, určitě využijte Dne 
otevřených dveří, který proběhne v druhé polovině května. Talen-
tové zkoušky pak budou probíhat od 17. do 21. června.

 Lucie Kotěrová

Aktuality ze světa žlutých míčků
Nedaleko novoměstské sokolovny se nachází areál tenisového klu-
bu. Kromě možnosti hry pro zájemce z řad veřejnosti klub sdružu-
je dospělé hráče a v poslední době je na vzestupu zejména prá-
ce s dětmi a mládeží. Členská základna je stohlavá, z čehož je dětí 
a dorostu právě 34. Práci s nimi se věnuje čtyřčlenný trenérský sbor 
pod vedením nového šéftrenéra Rosti Blažka, kterého vám přiblíží-
me v některém z dalších čísel zpravodaje. Děti a mládež se aktivně 
zapojují do soutěží ve čtyřech věkových kategoriích.

Jak jsme se dostali k tenisu
Popravdě řečeno náhodou. Mám doma aktivního, sportovně nada-
ného kluka, pro kterého jsem hledal vhodný sport. Jednou jsme ná-
hodou šli kolem kurtu, na kterém skupinka důstojně vypadajících 
pánů v důchodovém věku „mastila“ čtyřhru. K mému překvapení 
synek prohlásil: „tohle chci hrát“. Šli jsme do toho. Hned druhý den 
jsme se vydali do areálu kurtů, kde se nás hned ujal správce pan 
Balcar a trenér pan Vacek. Oba dva svým milým a osobním přístu-
pem přispěli k tomu, že se nám synek pro tenis nadchnul a dva 
tréninky týdně mu jsou skoro málo. Poznali jsme za ten půlrok již 
několik trenérů, klubovou prezidentku, pana správce i další členy 
a s každým jsme si vždy rozuměli a cítili jsme se jako mezi dobrý-
mi přáteli.

Tenis – hra pro „horních 10 000 obyvatel Nového Města“
Přestože se nic nevyrovná hře na správně upraveném kurtu, v dneš-
ní době hal se z tenisu stal sport celoroční. Tenis má oproti jiným 
sportům několik ohromných výhod. Velmi pravděpodobně se ne-
stane, že by vám soupeř nějak ublížil. Sice to tím míčkem bolí i od 
šestiletého kluka, ale zlomená noha či vyražený zub asi nehrozí. Na 
rekreační úrovni nejde o sport fi nančně náročný a k tomu, abyste si 
zahráli, vám stačí jeden kamarád či kamarádka. Z toho všeho napsa-
ného je jasně poznat, že tenis se dá hrát v každém věku – od před-
školáků (zdaleka nejsme s našimi čerstvými šesti roky nejmladší) 
až po aktivní důchodce – i v každém ročním období.

Přidejte se
Na konci prázdnin spustí klub náborovou vlnu mladých hráček a hrá-
čů. Přemýšlíte-li nad vhodným sportem pro vaši ratolest, tenis urči-
tě z nabízeného výčtu nevynechejte. Po domluvě je možné se v jar-
ních a letních měsících přijít podívat na vzorový trénink či podpo-
řit naše reprezentanty v mistrovských utkáních. Rádi uvidíme i hráč-
ky a hráče, kteří si k nám přijdou jen tak „zapinkat“ na pronajatém 
kurtu.

Informace a kontakty naleznete na klubových webovkách: tcnm.cz
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SPORT
Veleúspěšný Gigant pro Adama
Velechovského a Martina Janoucha
Veleúspěšný víkend Adama Velechovského a Martina Janoucha v podobě 
dvou stříbrných a jedné bronzové medaile na halovém MČR dorostu a junio-
rů ve dnech 24.–25. února v Ostravě.

V sobotu se nejprve vrhnul Adam do své (zatím) nejoblíbenější dálky a do 
souboje s letos nejúspěšnějším dorosteneckým „univerzálem“ Michalem 
Radou. Adam výkonem 704 cm ze 4. pokusu vybojoval stříbrnou medaili 
a zaostal pouhé 3 cm za osobním rekordem (dále OR). Minimálně ve dvou 
pokusech Adam dolétl ještě dále, bohužel s drobným přešlapem. Ani to by 
ale asi nestačilo na suverénního M. Radu, který závod vyhrál v rekordu mist-
rovství 740 cm. Nicméně, radost sobě i nám v závodě udělal také Lukáš Hnik 
výrazným zlepšením na 674 cm, což stačilo na 5. místo. Lukáš se na „místo 
činu“ do Ostravar arény vrátil opět po roce, kdy na stejném sektoru tehdy 
překvapil žákovským titulem mistra ČR (611 cm), nicméně slibně rozběhlou 
sezónu hned zjara zbrzdilo nepříjemné zranění. O to radostnější to byl ná-
vrat a zlepšení na vynikajících 674 cm!
 Ale pojďme zpátky k „VeleAdamovi“: nedlouho po dálce zaklekl do bloků 
rozběhu na 400 m, který „zlehka“ vyhrál ve výrazném OR 49,42 s, řekněme, že 
mírně zaskočil některé z favoritů a napověděl, že by se druhý den ve fi nále 
mohly dít věci . . . !
 Načež přišlo nedělní fi nále a v něm se skutečně děly věci: kluci vyběhli 
jako „střelení“, do čela hned od startu favorizovaný Marek Váňa a dva kroky 
za ním Adam; čelo závodu se tak obešlo bez kolizí a rychlý plynulý průběh 
(Adam na mezičase takřka vyrovnaný „osobák“ na 200 m / 23,3 s!) vynesl 
v cíli vítěznému Váňovi nový český rekord 47,82 s. A „VeleAdamovi“ parádní 

„vosobák“ 48,56 sekund.
 Aktuální Adamovy „osobáky“: 707 cm, resp. 48,56 s. představují podle tzv. 
Maďarských tabulek IAAF 937, resp. 946 bodů („iaaf-scoring-tables-of-athle-
tics-outdoor_2017 (4).pdf“) – a když se podíváme na limity ČAS pro letošní 
ME U18, tak v dálce je to 730 cm a na čtvrtce 48,50 s. Z Adama se nám tak 
stává „létající čtvrtkař“ – nebo chcete-li „fcelku vytrvalý dálkař“.
 A aby těch pozitivních emocí nebylo málo, tak nám přes fi nále čtvrtkařů 
skákal Martin výšku; a skákal a skákal, až na třetí pokus přeskočil v novém 
osobním rekordu 195 cm a získal svou premiérovou (bronzovou) mistrov-
skou medaili!

 A nesmíme samozřejmě zapomenout na Šáďu, která se ze sobotního roz-
běhu juniorek na 800 m probojovala do nedělního fi nále a v něm ve vylep-
šeném „osobáčku“ 2:15,28 min. obsadila cenné 7. místo. Také Šáďa, která jako 
jediná zástupkyně SK startovala o týden dříve v Ostravě na MČR dospělých, 
zaslouží pochvalu, přestože se její výkon zdá být „ve stínu“ medailí Adama 
s Martinem.
 Načež do Ostravy až z dalekých „Krakonoš a Nowácze“ dorazilo auto na-
šlapané štafetami 4 x 200 m dorostenců, dorostenek a juniorek. Štafety při-
jely okusit atmosféru mistrovského Gigantu a sbírat cenné zkušenosti pro 
starty budoucí – jak individuální, tak i štafetové. Kluci ve složení: Adam – 

David – Lukáš – Martin, dorostenky: Kája – Efka – Lucka a Elza a juniorky: 
Amálka – Šáďa – Anka a Káťa makali, co to šlo. Bohužel se žádná ze štafet 
nevyhnula kolizím na trati, a tak pro další zlepšení bude potřeba se i štafe-
tám v tréninku více věnovat.
 Závěrem, nevzpomínám si, kdy měl klub naposledy 13 děcek na halovém 
Gigantu se dvěma stříbry, jedním bronzem, jedním pátým a jedním sed-
mým místem a třemi štafetami na startu i v cíli! Jménem svým i SK gratuluji 
k výsledkům, děkuji za příkladnou reprezentaci klubu a těším se na další 
spolupráci! David Šnajdr

Martin Faltus žákovským mistrem ČR
v běhu na 1 500 m
Lepší zakončení halové sezóny jsme si ani nemohli přát! Martin Faltus (15) 
zvítězil ve výborně tempově a takticky běženém závodě žáků na 1 500 m 
v sobotu 2. března při halovém MČR v Praze.

Závod rychle rozběhl favorizovaný Adam Axon, na kterého se nalepil Martin, 
a přestože se běželo opravdu svižně (s mezičasy 65,7 – 2:16,3 a 2:50,5), doká-
zal Martin v závěru ještě zrychlit a v posledním kole soupeřům, včetně favo-
rizovaného Axona, doslova „zdrhnout“. Závěrečných 300 m Martin zvládnul 
za 46,3 s a z toho posledních 200 m dokonce pod 30 sekund.
 Výsledným časem 4:12,03 min. si Martin nejen zlepšil halový osobní re-
kord o více jak 10 sekund, ale stejně výrazně posunul i „vousatý“ krajský 
rekord Tomáše Buřila z roku 2004.
 Martinovi gratulujeme a přejeme zdraví a chuť do podobných atletických 
skopičin! David Šnajdr
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SPORT
Další sportovní akce v dubnu
24. dubna / 8–13 h. – Stadion generála Klapálka
Okresní kolo Poháru rozhlasu – atletické závody
Pořádá SK Nové Město nad Metují / www.novemestonm.cz

25. dubna / 15–19 h. – Stadion generála Klapálka
1. kolo Krajského přeboru družstev mladšího žactva
Atletické závody.
Pořádá SK Nové Město nad Metují / www.novemestonm.cz

28. dubna / 8–17 h. – Stadion generála Klapálka
Mistrovství ČR v chůzi na 10 000 m
Chůze pro extraligu, I. ligu a II. ligu družstev mužů a žen,
KP v chůzi všech kategorií „Točená desítka“.
Pořádá SK Nové Město nad Metují / www.novemestonm.cz

Pozvánka na 32. ročník
novoměstské ligy v malé kopané
Mužstva, která mají zájem hrát 32. ročník novoměstské ligy v malé kopané, 
se mohou hlásit na této adrese:

Spolek Nezávislá společnost Luštinec, Nahořanská 310, Nové Město nad Me-
tují, tel. 608 760 902, e-mail: nsl.karel@email.cz.
 Předpokládaný začátek soutěže je v pátek 17. května od 17 hodin, kdy se 
odehraje celé kolo a pak již každý týden vždy v pátek další celé kolo.

Pěkný sportovní zážitek vám přejí přátelé malé kopané ze Spolku Nezávis-
lé společnosti Luštinec, Nové Město nad Metují.
 Karel Zelený

Stříbro z Belgie pro Stepík
Fitness Tým ze Stepíku byl v Belgii stříbrný

Dalším velkým úspěchem Stepíku je 2. místo ze soutěže Belgian Open Cham-
pionship SA&FT 2024, která se konala 9.–10. března 2024. Stříbrnou medaili 
si z Belgie přivezl soutěžní tým Fitness ve složení: Laura Adamírová, Nikola 
Hájková, Sabina Lhotská, Aneta Milúch, Rozálie Paslerová a Lucie Syrovát-
ková.

Velkou zásluhu na výkonu děvčat má jejich trenérka Denisa Rückerová. Pod-
pořit tým a fandit přijely do Belgie i maminky děvčat.

Malá cena Nového Města – 29. ročník
V sobotu 9. března proběhla na našem zimním stadionu Malá cena Nového 
Města v krasobruslení.

V průběhu celého dne se představilo se svými programy 105 závodnic a zá-
vodníků ze 13 oddílů celé ČR. Všichni si odvezli diplomy, pěkné ceny a ti nej-
úspěšnější i medaile a květiny. Nám doma zůstala dvě zlata a jedno stříbro, 
ale také spousta zážitků z vydařeného a společně stráveného dne a dobře 
odvedené práce všech.

Soutěž byla pro většinu z našich děvčat posledním letošním kláním, avšak 
třem z nich přinesla ještě i potvrzení umístění v celosezonním žebříčku Pro-
jektu Bruslička a tím i nominaci na fi nálový závod v Mariánských Lázních 
(22.–23. dubna).

Velký dík patří všem za vzornou reprezentaci, organizátorům za přípravu 
a hladký průběh celé soutěže a v neposlední řadě všem sponzorům za je-
jich podporu:
 Detecha, chemické a výrobní družstvo, Deva Nutrition, a. s., Mesa Parts, 
s. r. o., město Nové Město nad Metují, Městské muzeum Nové Město nad Me-
tují, Verner, s. r. o., Kellnerovi, Štěpničkovi, Leugnerovi, Rejtharovi, Vítkovi.

Děkujeme! Za TJ Spartak NMnM Kateřina Hejzlarová

Národní házená v Krčíně
V dubnu proběhnou na hřišti v Krčíně tyto zápasy 1. ligy mužů
a žen v národní házené

 7. 4. / 11 h.
Sokol Krčín – MS Brno 1. liga mužů
13. 4. / 16 h.
Sokol Krčín – Sokol Tymákov 1. liga žen
14. 4. / 9.30 h.
Sokol Krčín – Sokol Blovice 1. liga žen
21. 4. / 11 h.
Sokol Krčín – Sokol Svinov 1. liga mužů
27. 4. / 16 h.
Sokol Krčín – TJ Přeštice 1. liga mužů
28. 4. / 11 h. a 13 h.
Sokol Krčín – TJ Příchovice 1. liga mužů
Sokol Krčín – TJ Přeštice 1. liga žen

Srdečně vás zvou pořadatelé. Pavel Krošlák, Sokol Krčín

Zápasy Městského fotbalového klubu
na stadionu generála Klapálka
6. 4. od 9.00 h. turnaj – starší přípravka B
6. 4. od 13.30 h. MFK — Železnice – starší dorost

7. 4. od 9.00 h. turnaj – starší přípravka A
7. 4. od 13.00 h. turnaj – mladší žáci

13. 4. od 9.00 h. turnaj – mladší přípravka
13. 4. od 13.30 h. MFK — Polička – mladší dorost
13. 4. od 17.00 h. MFK — Roudnice – A tým

14. 4. od 9.00 h. turnaj – mladší žáci
14. 4. od 13.00 h. turnaj – starší přípravka A

18. 4. od 17.00 h. turnaj – předpřípravka
20. 4. od 10.00 h. MFK — Česká Skalice – starší žáci

27. 4. od 10.00 h. MFK — Jičín – mladší dorost
27. 4. od 17.00 h. MFK — Nový Hradec Králové – A tým

Soutěž Bohemia Aerobic Tour 2024
2. kolo soutěže v pódiových skladbách
27. dubna – házenkářská hala Na Hamrech, Náchod

Začátek v 9 h. – pořadí kategorií:
kategorie FITNESS TEAM / kategorie STEP / kategorie AEROBIC SHOW –
mini týmy / kategorie SHOW DANCE TEAM / kategorie AEROBIC SHOW – 
malé týmy / kategorie AEROBIC SHOW – velké týmy
Pořádá Stepík Nové Město nad Metují, z. s. / www.bohemiaaerobictour.cz
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Mateřské centrum Na zámečku
V měsíci březnu se u nás v Mateřském centru Na zámečku konala 
spousta zajímavých akcí. Velký úspěch u vás měl FIMO workshop. 
Kromě toho jsme v tomto období spustili přihlašování na příměst-
ské tábory. Rádi bychom vás pozvali v dubnu na přednášky, které 
osvětlí klíčová témata.

První z nich je přednáška ,,Jak vést dítě ke zdravé sexualitě“, kte-
rou nás provede Anna Kramářová, DiS., zakladatelka společnosti 
JakNaTo. Otevřeme následující témata – kdy začít o sexu a intimi-
tě s dětmi mluvit, fáze psychosexuálního vývoje, jak a kdy dětem 
odpovídat.

Další z přednášek bude ,,Za zavřenými dveřmi – jak být vnímavý 
k obětem domácího násilí“. Zaměříme se na problematiku domá-
cího násilí a jak efektivně rozpoznat prvotní signály a jak pomoci 
obětem. Tato přednáška nabídne široké veřejnosti užitečné infor-
mace o tom, jak být nápomocný při podezření na domácí násilí 
v našem okolí. Tímto tématem nás provede kvalifi kovaný pracov-
ník Intervenčního centra Oblastní charity Hradec Králové.

Na závěr měsíce chystáme tradiční Čarodějný slet Na zámečku, 
kde vaše děti budou mít možnost přespat u nás v Mateřském cen-
tru a zažít čas plný zábavných her, kreativního tvoření a večerní 
procházky za strašidly. 

Těšíme se na setkání s vámi! Tým MC Na zámečku

NODIVSE v jarním kolotoči
Drazí přátelé a diváci, jaro je v plném proudu a stejně tak i naše 
práce. V dubnu vás můžeme pozvat hned na dvě představení. Roz-
hodně bude na co koukat.

Naši furianti – repríza
Především srdečně zveme na novoměstskou reprízu naší posled-
ní inscenace s názvem Naši furianti. Představení se bude konat 
ve středu 17. dubna od 19 hodin v Kině 70. Vstupenky jsou k dis-
pozici na www.mestskyklub.cz, v informačním centru nebo pří-
mo na místě před představením.

Brány města dokořán
Na této krásné akci bude také NODIVSE – jako jeden z místních 
spolků. Ovšem ne s něčím, co jste již mohli vidět. Připravujeme 
Kramářské vyprávění z Nového Města nad Metují. Pověsti a písně 
na motivy novoměstských pověstí. Představení bude k vidění ve 
farní zahradě v 11, ve 13 a v 15 hodin.

Vzdělání novoměstských herců
Hned ze začátku měsíce se budeme již tradičně věnovat svému 
vzdělávání. Tentokrát bude celodenní herecký workshop zamě-
řen na partnerskou spolupráci na jevišti. Lektorka za námi přijede 

z Moravskoslezského divadla v Olomouci a my se moc těšíme na 
nové zkušenosti a vědomosti.

Patří divadelníci do masopustního průvodu?
Tímto bych ráda reagovala na úvahu pana Podolského, která se 
objevila v březnovém vydání Zpravodaje. Pan Podolský zde vzpo-
míná na svou osobní zkušenost s masopustními průvody v Novém 
Městě a v druhé polovině textu si, pochopitelně, stýská nad tím, 
že průvody už zdaleka nejsou tak živé, jako tomu bývalo kdysi. – 
Proč? Tak tuto zásadní otázku si pan Podolský bohužel nepoložil 
a v úvaze se nad řešením situace ani nezamyslel. V závěru svého 
textu však naráží jmenovitě na náš spolek s tím, že bychom se měli 
především MY věnovat organizaci a přípravě této krásné tradice.

Má být tato narážka, napsaná velmi stroze a zcela vytržená z kon-
textu celého textu, oním zamyšlením nad tím, jak přinést maso-
pustním průvodům zpět jejich radostnou atmosféru?

Patří divadelníci do masopustního průvodu? – No rozhodně ano! 
Ale také ano, nemáme čas.

Po svých zkušenostech, kdy se členové souboru v prvních dvou le-
tech existence NODIVSE do masopustního průvodu zapojili, zhod-
notili, že v příštích letech využijí svůj čas raději jinak. A tak je opět 
nasnadě otázka – proč? A co udělat pro to, aby to bylo jinak?

Tímto „bouchnutím do stolu“, obávám se, pan Podolský pouze 
zvedl v souboru NODIVSE vlnu nechuti. Uniká nám totiž, co nás 
zavazuje k tomu, že máme převzít zodpovědnost za něco, co di-
vadelníci ani historicky v Novém Městě neměli ve své režii – jak 
vyplývá z textu pana Podolského.
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P Ř Í M Ě S T S K É  A  P O B Y T O V É  T Á B O R Y  D D M 
S T O N O Ž K A  /  L É T O  2 0 2 4
Na všechny tábory se přihlaste on-line nejpozději do 30. 4. 2024
Přihlásit se můžete na www.ddmstonozkanm.cz

H R A V Ý  P Ř Í M Ě S T S K Ý  T Á B O R
Termín: pondělí–pátek 8.–12. července (denně od 8 do 15 h.)

Dům dětí a mládeže Stonožka

Hlavní vedoucí: Dana Rollerová / Věková kategorie: 6–12 let
Cena: 1 800 Kč (obědy, pomůcky, . . .)
Program: Příměstský tábor pro holky a kluky ve věku od 6 do 12 let plný 
her, zábavy, dobrodružství, tvoření a pohádek. Co nás čeká? Zahrajeme si 
společně hry v budově, na hřišti i v přírodě, zasoutěžíme si, podnikneme 
výpravu za zábavou i poznáním, vyrobíme si zajímavý výrobek a rozhodně 
se nebudeme ani chvilku nudit a společně si užijeme krásných pět dní.
INFORMACE: Další informace poskytneme na základě přihlášky
po uzávěrce nebo na tel. 724 004 084.

J * Í * V * K * A  4 0 7 7  –  p o b y t o v ý  t á b o r  v  J í v c e
Termín: neděle–pátek 14.–26. července
Hlavní vedoucí: Ondra Černota / Věková kategorie: 8–19 let
Ubytování: chatky u Pensionu Kobr, Jívka u Radvanic (okr. Trutnov)
Stravování: 5 x denně (plná penze), pitný režim zajištěn
Doprava: individuální / Cena: 7 000 Kč
Program: Chatkový tábor v malebné Jívce u Radvanic na Trutnovsku.
Po dva červencové týdny se stanete součástí trochu bláznivé polní nemoc-
nice, kde vás čeká nejen napínavá celotáborová hra na motivy slavného 
seriálu M*A*S*H, ale také spousta koupání, sportovních her a soutěží,
výlety, noční hry, nebudou chybět ani diskotéky.
INFORMACE: Další informace poskytneme na základě přihlášky
po uzávěrce a na tel. čísle 774 619 032.

P R Á Z D N I N O V É  T V O Ř E N Í  –  p ř í m ě s t s k ý  t á b o r
Termín: pondělí–pátek 29. července–2. srpna (denně od 8 do 15 h.)
Hlavní vedoucí: Dana Rollerová / Věková kategorie: 6–15 let
Cena: 1 800 Kč (obědy, pomůcky, . . .)
Program: Co umí barvy, nůžky, lepidlo a šikovné ruce? Zábavné tvoření
z tradičních i netradičních materiálů. Tvořivé činnosti doplní hry, soutěže, 
pohádky. Podle došlých přihlášek budou děti rozdělené na skupinu mlad-
ších a skupinu starších dětí. Činnosti budou přizpůsobeny věku.
Informace: Další informace poskytneme na základě přihlášky
po uzávěrce nebo na tel. 724 004 084.

D I S N E Y H O  D O B R O D R U Ž S T V Í  2
Termín: pondělí–pátek 5.–9. srpna (denně od 8 do 15 h.)
Hlavní vedoucí: Kateřina Polachová / Věková kategorie: 1.–2. třída ZŠ
Cena: 1 800 Kč (obědy, pomůcky, . . .)
Program: Jako loni, tak i letos se spolu s postavami z Disneyho fi lmů vydá-
me za dobrodružstvím. Budeme tvořit, malovat, zpívat, a pokud nám Elsa 
nezmrazí léto, budeme i cestovat. Pojďme si užít poslední měsíc prázdnin
s trochou pohybu, trochou angličtiny a velkou spoustou zábavy.
Informace: Další informace poskytneme na základě přihlášky
po uzávěrce nebo na tel. 734 275 447.

K U C H A Ř S K Ý  P Ř Í M Ě S T S K Ý  T Á B O R
Termín: pondělí–pátek 12.–16. srpna (denně od 8 do 15 h.)
Hlavní vedoucí: Martina Mojžíšková / Věková kategorie: 8–15 let
Cena: 1 800 Kč / Program: Naše vaření s dětmi je především vaření a přípra-
va v Česku nám známých a dětmi velmi oblíbených jídel (pizza, zapečené 
brambory, boloňské špagety, zmrzlinový pohár, jablečný štrúdl atd.).
Vaření si zpestříme společenskými hrami, soutěžemi, pohádkami.
Informace: Další informace poskytneme na základě přihlášky
po uzávěrce nebo na tel. 724 004 084.

Z  D U B N O V Ý C H  A K C Í  V Y B Í R Á M E :
„1, 2, 3!“ – XXXI. ročník taneční soutěže
31. ročník soutěže pro amatérské dětské a mládežnické kolektivy z celé ČR.
Termín: sobota 20. dubna od 10 do 13 hodin
Soutěž pro diváky začíná v 10 hodin.
Místo: novoměstská sokolovna
Vstupné pro diváky: 50 Kč děti, 80 Kč dospělí
Bližší informace na tel. čísle 604 646 773.

Úplnou nabídku akcí na měsíc duben naleznete na našem webu
www.ddmstonozkanm.cz. 

Milý pane Podolský, pokud Vám unikla premiéra naší nové hry – 
to se mohlo stát, pokud jste neměl čas – srdečně Vás zveme na re-
prízu NAŠICH FURIANTŮ, která se koná 17. dubna v Kině 70. Po před-
stavení nás můžete osobně motivovat k tomu, abychom se nad 
spoluprací při přípravě masopustního průvodu alespoň společně 
zamysleli. Pokud se stane, že nebudete moci dorazit, neváhejte 
mě kontaktovat se svými konkrétními návrhy a představou, jak 
by měl spolek NODIVSE probouzet z popela masopustního fénixe. 
Děkuji – Lucie Kotěrová, tel. 604 691 611.
 Lucie Kotěrová

Novoměstská fi lharmonie hlásí
změnu dirigenta
S naším dirigentem Markem Klimešem jsme odehráli 15 koncertů 
nejen v našem regionu, ale také ve Valdštejnské zahradě v Praze či 
v pardubické Sukově síni. Společně jsme připravili sérii koncertů 
k výročí sametové revoluce. Byl u toho, když jsme uspořádali vel-
kolepý koncert na náměstí v našem domovském městě a pod večer-
ní oblohou se vydali „Vzhůru ke hvězdám“. Naposledy jsme spolu 
pozvali diváky na turné Noc v opeře, které jsme zakončili v náchod-
ském Beránku.
 Marek Klimeš přinesl do orchestru své zkušenosti z profesionál-
ní praxe – a nejen to. Pečlivě připravoval dramaturgii, kterou každé-
mu z hraných programů vtiskl neopakovatelnou atmosféru, a spo-
lupodílel se na organizaci orchestru. Při dirigování z něj sršela 
energie a emoce, které předával NoFi i posluchačům. Přesto bylo 
jeho zásadou, že hvězdou má být samotný orchestr, nikoliv diri-
gent, a svůj talent využil k tomu, aby NoFi pozdvihl o několik úrov-
ní výše.
 Za všechnu práci pro orchestr Markovi moc děkujeme a přejeme 
mnoho dalších úspěchů nejen na hudebním poli. 
 Důležitá zpráva na závěr – na jarním turné se dirigentské taktov-
ky ujme dirigent Tomáš Korbel, trutnovský rodák, kterého vám po-
drobně představíme v květnovém čísle Zpravodaje.

Foto Honza Ježdík Jiří Švanda
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Klub seniorů Dobrá pohoda

Čtvrtek 4. dubna / setkání ve 14.30 h. v kině
Přednáška – Mgr. Petr Pokorný – houby jedlé i nejedlé.

Úterý 9. dubna / setkání ve 14.30 h. v kině
Promítání fi lmu „Jeden život“ od 15 h.

Čtvrtek 11. dubna / setkání ve 13 h. na autobus. nádraží Rychta
Ve 13.03 h. společný odjezd autobusem do náchodského muzea 
na výstavu obrazů a kreseb 20. století.

KLUBY / SPOLKY / SDRUŽENÍ

Implementace 
akčních

plánů

podpora
škol v

plánování
ol v
ování

pracovní
skupiny

www.mapn.cz

Místní akční
plán Novoměstsko

Pokračuje
Projekt místního akčního plánování ve vzdělávání
na území ORP Nové Město nad Metují pokračuje v
dalším období.
Projekt se i na dále zaměřuje na rozvoj partnerství,
vztahů a spolupráce aktérů vzdělávání v území.
Dále se zabývá prohloubení procesu společného
místního akčního plánování prostřednictvím podpory
spolupráce a zapojení škol, rozvíjení partnerství v
území a implementace aktivit podle akčních plánů
pro roky 2024 a 2025.

Název projektu: Místní akční plán IV Novoměstsko
Registrační číslo projektu: CZ.02.02.XX/00/23_017/0008287
Období realizace: 1.12.2023 - 31.12.2025

T. G. MASARYKA 2000, 549 01 NMnM 

odevy.pracovni@gmail.com

PÁNSKÉ/DÁMSKÉ/DĚTSKÉ

PRACOVNÍ ODĚVY
PRACOVNÍ OBUV
OUTDOOR
RUKAVICE, ČEPICE
DOPLŇKY, NÁŘADÍ

každý den
8:00 – 17:00

8:00 – 11:30

PRACOVNÍ ODĚVY
Nově otevíráme už 1. května

každá sobota

Čtvrtek 18. dubna / setkání ve 14 h. před galerií Zázvorka
Vzpomínka na novoměstského hudebního skladatele
a pedagoga Dušana Vrchoslava. Fotovýstava Denisy Jiráskové.

Úterý 23. dubna / setkání ve 14.30 h. v kině
Promítání fi lmu „Matka v trapu“ od 15 h.

Čtvrtek 25. dubna / setkání ve 14.30 h. v kině
Beseda prof. Čestmíra Brandejse – Smetana 19. století, vůdce 
tradičně i netradičně.

Stále jsou volná místa na výlety pořádané Klubem seniorů.

placená inzerce
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA
Omlouváme se za tiskovou chybu z březnového čísla
Zpravodaje, kde v této rubrice bylo uvedeno, že se jedná
o lednové jubilanty, ale správně mělo být uvedeno:
V únoru 2024 oslavili svá životní jubilea.

Svá životní jubilea v březnu 2024 oslavili

70 | Václav Bitner 80 | Božena Píšová
70 | Josef Kareš 80 | Mgr. Josef Král
70 | Pavel Gerža 85 | Eva Blahníková
70 | Václav Švarc 85 | Anna Hartmanová
70 | Lydie Neugebauerová 85 | Ing. Robert Patrik
70 | Anna Syrovátková 90 | Eva Vlčková
70 | Irena Mifková 90 | Evička Zídková
70 | Vladimír Rosenkranz 90 | Jaroslava Dyntarová
75 | MVDr. Rudolf Němeček 91 | Jaroslava Švorcová
75 | Alena Thérová 93 | Irena Mináriková
75 | Oldřich Rydlo 94 | Danuška Pilařová
75 | Pavel Hejzlar 94 | Miloslav Holý
75 | Zdeňka Lovětínská 101 | Josef Knoulich

Sňatky uzavřené v Novém Městě nad Metují v únoru 2024
Senad Čorič, Libchyně + Ester Stránská, Libchyně

Přivítání malých občánků

K  P Ř I V Í T Á N Í  M E Z I  O B Č A N Y  M Ě S T A
B Y L Y  S E  S V Ý M I  R O D I Č I  P O Z V Á N Y  D Ě T I :

Johanka Řezníčková, Michal Křovák, Hynek Macoun,

Filip Lejska

Oslavencům, novomanželům, rodičům dětí i novým malým
občánkům našeho města hodně štěstí, pevné zdraví
a vše nejlepší přeje redakce.

VZORKOVÁ PRODEJNA

KOSTELNÍ 41

518 01 DOBRUŠKA

OTEVŘENO POUZE PÁTEK

9–17 hodin, nebo po tel. domluvě

PODLAHY, INTERIÉROVÉ
A VCHODOVÉ DVEŘE

PETR KAFKA

TEL. 774 366 753

info@kafkadverepodlahy.cz

Zubní pohotovost

Zubní pohotovost je zajišťována v sobotu,
v neděli a ve svátek od 8 do 12 hodin.
Po celý víkend jsou k dispozici dva lékaři.

Pondělí 1. dubna
MUDr. Olga Záplatová (MUDr. Martina Bucharová)
Husovo nám. 36, Česká Skalice, tel. 491 452 447

Sobota–neděle 6.–7. dubna
MUDr. Blanka Grummichová, s. r. o.
Palachova 1742, Náchod, tel. 724 013 123

Sobota–neděle 6.–7. dubna
MUDr. Tomáš Žďárský
Náchodská 240, Dolní Radechová, tel. 491 424 322

Sobota–neděle 9.–10. března
MUDr. Jana Šimková Vaňková
Sokolská 215, Červený Kostelec, tel. 491 463 421

Sobota–neděle 13.–14. dubna
MUDr. Miloš Pastelák
Sadová 44, Broumov, tel. 775 717 666

Sobota–neděle 13.–14. dubna
MUDr. Jarmila Vokůrková
Větrník 720, Červený Kostelec, tel. 491 462 331

Sobota–neděle 20.–21. dubna
Zubní Sedláčkovi, s. r. o.
Kostelecká 1204, Náchod, tel. 491 426 926

Sobota–neděle 20.–21. dubna
DENTUDO, s. r. o. (MDDr. Michal Jánský)
Nemastova 1919, Náchod – Branka, tel. 702 125 554

Pátek–sobota 27.–28. dubna
MUDr. Ladislav Růžička st.
Masarykova 30, Poliklinika Broumov, tel. 603 479 084

Pátek–sobota 27.–28. dubna
ARIES, klinika komplexní estetiky, s. r. o.
(MUDr. Lubomír Beran)
Velký Třebešov 118, tel. 491 453 272

Poděkování Osadního výboru Vrchoviny
Chtěli bychom poděkovat za psaní kroniky Vrchovin v roce 2023 
paní Jarmile Rydlové. V roce 2024 kroniku převzala rodina Jirma-
nova. Děkujeme! OV Vrchoviny



duben 2024 27

8   

Krátká 487, Nové Město nad Metují
tel.: 491 477 156, e-mail: stk@detecha.cz
www.detecha.cz/stk

Nabízíme služby v oblasti provádění STK 
osobních a užitkových vozidel do 3 500 kg 
na všechny druhy paliv, přípojných vozidel 
a motocyklů. Kategorie: L, M1, O1 a O2.
Termín prohlídky si můžete objednat 
prostřednictvím rezervačního systému 
na www.detecha.cz/stk
Otevírací doba: PO a ST 06:00 – 17:00 hodin
 ÚT a ČT 06:00 – 14:00 hodin
 PÁ 06:00 – 15:00 hodin

Rozloučení se zesnulými

Jaroslav Borůvka, Alena Břeňová, Rostislav Gajdušek,

Pavel Jaroš, Milada Štěpánková,

Emilie Trmatová

 Čest jejich památce

V  M Ě S Í C I  Ú N O R U  Z  N A Š I C H  Ř A D  O D E Š L I :

placená inzerce

Uvedena je hrubá mzda včetně benefitů po plném zapra-
cování, pracoviště Červený Kostelec / Velké Poříčí.

www.sgc.cz, personalni@sgc.cz, tel. 491 467 443

Saar Gummi Czech, evropský leader ve výrobě 
vytlačovaných pryžových těsnění pro automobi-
ly, hledá zaměstnance na pozice

seřizovač/ka linek a strojů, mzda 51 000 Kč 
až 60 000 Kč měsíčně.

25 dní dovolené + 12 dní bonusového volna 
ročně navíc.
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Koupím jakékoliv
 mince a bankovky,

i celé sbírky. Zdarma ocením dle
aktuálních katalogů. Výkup platných

i neplatných peněz směnárnou.
Jsem členem České numismatické

společnosti. Seriozní jednání.
Petr Bárta, Husovo náměstí 1229

(vedle kostela, v cestovní agentuře)
549 01 Nové Město nad Metují

telefon 491 470 530 nebo 602 107 815

SERVIS ŽALUZIE
VÝROBA – PRODEJ – MONTÁŽ – SERVIS

Žaluzie vnitřní, venkovní, vertikální,
látkové roletky, venkovní rolety,

lamelové dveře, sítě proti hmyzu,
těsnění oken, dveří, markýzy, plisé,

japonské stěny

Vrchoviny 122
Nové Město nad Metují

tel.: 733 309 616
e-mail: mervart.ladislav@quick.cz

Přistavování kontejnerů
soukromým osobám,

sdružením, fi rmám

Přeprava suti, odpadu, paliv,
stavebního materiálu apod.

Likvidace odpadu

Zajištění prodeje
palivového dřeva

Vrchoviny 142, Nové Město n. Met.
telefon 733 793 117
www.kontejnerydoprava.cz

Kontejnery.Vrchoviny@seznam.cz

placená inzerce

placená inzerce

Měsíčník Novoměstský zpravodaj
Periodický tisk územního samosprávného celku
města Nové Město nad Metují

Příspěvky a korespondenci přijímá:
Redakce NZ, Městský úřad, náměstí Republiky 6,
549 01 Nové Město nad Metují, IČ: 00272876
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10:00–10:45 ZUŠ B. Smetany (orchestr + taneční obor)
10:45–11:00 Stepík Nové Město nad Metují
11:00–11:30 Ukázka cvičení Yoga s dětmi
  – MC Na zámečku
12:00–13:00 Amálka nemá ruku
  – mladá hudební kapela z Broumova
13:30–14:30 BROADWAY, HERE I COME
  – Třebechovičtí muzikáloví zpěváci
14:30–14:45 Vystoupení DDM Stonožka
14:45–15:00 Stepík Nové Město nad Metují
15:30–16:30 My vám taky
  – kapela složená ze žáků ZUŠ Opočno
17:00–18:00 Alchymie
  –post-folková kapela

Husovo náměstí
Výstava auto-moto veteránů
Prezentace novoměstských spolků a škol
Pouťové atrakce a herní aktivity pro děti
Stánkový prodej – trhy
Prezentace Ammann s.r.o.
Kramářské vyprávění – Nodivse

Novoměstský zámek
NOVO EXPO +inovace 2024

Brány 
Města
Dokořán
Husovo náměstí

www.novemestonm.cz
www.mestskyklub.cz

10:00–10:45 ZUŠ B. Smetany (orchestr + taneční obor)
10:45–11:00 Stepík Nové Město nad Metují
11:00–11:30 Ukázka cvičení Yoga s dětmi

– MC Na zámečku
12:00–13:00 Amálka nemá ruku

– mladá hudební kapela z Broumova
13:30–14:30 BROADWAY, HERE I COME

– Třebechovičtí muzikáloví zpěváci
14:30–14:45 Vystoupení DDM Stonožka
14:45–15:00 Stepík Nové Město nad Metují
15:30–16:30 My vám taky

– kapela složená ze žáků ZUŠ Opočno
17:00–18:00 Alchymie

–post-folková kapela

Husovo náměstí
Výstava auto-moto veteránů
Prezentace novoměstských spolků a škol
Pouťové atrakce a herní aktivity pro děti
Stánkový prodej – trhy
Prezentace Ammann s.r.o.
Kramářské vyprávění – Nodivse

Novoměstský zámek
NOVO EXPO +inovace 2024

Husovo náměstí
(Upozornění na zákaz parkování na Husově nám.
po dobu akce a uzavřený vjezd ulicí u Zázvorky)


